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vydává obecní úřad želechovice nad dřevnicí, 14. ročník, zdarma, neprošlo jazykovou úpravou, toto číslo vychází 4. 11. 2022 
dTp: Miroslav Tišer; Tisk: harT press otrokovice, náklad 800 ks; evidenční číslo: Mk čr 19801
za původnost a obsahovou správnost ručí autoři článků, publikované články nemusí nutně vyjadřovat stanovisko oÚ želechovice nad dřevnicí. Uveřejněné fotografie jsou otištěny se 
souhlasem autora článku anebo pod licencí creative commons.
redakční rada: ing. ivo Thurner, starosta; paeddr. alena Gajdůšková, místostarostka; jitka klásková, referentka
kontaktní údaje: telefon: 577 440 071, e-mail: obec@zelechovice.net
Úřední dny a hodiny: pondělí a středa, 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00, pátek 8.00 – 12.00
adresa: obec želechovice nad dřevnicí, ul. 4. května 68, 763 11, želechovice nad dřevnicí

konzUlTační hodiny 
archiTekTa pro obec 

želechovice nad dřevnicí 
v 1. polovinĚ rokU 2022 

 19. 7. 9.00 – 13.00
 23. 8. 9.00 – 13.00
 20. 9. 9.00 – 13.00
 18. 10. 9.00 – 13.00
 22. 11. 9.00 – 13.00
  20. 12. 9.00 – 13.00

případnÉ doTazy a TelefonickÉ  
objednání konzUlTace na čísle

tel.: +420 603 709 611
e-mail: arch.pz@seznam.cz

vážení a milí spoluobčané,

děkuji za vaši důvěru v letošních komunálních volbách. nové vedení obce se dále 
skládá z místostarostky, paní paeddr. aleny Gajdůškové, členů rady obce, pana ing. 
jána paprčky, pana ing. petra hrazdiry a pana radka Šarmana. důvěra se buduje roky a 
roky, ale ztratit se dá během okamžiku. jsme si toho vědomi a budeme se vždy snažit 
tuto ztrátu nedopustit.

přijal jsem pozici starosty teprve před pár dny, ovšem již teď mohu říci, jak vysoce 
zodpovědná, a po všech stránkách náročná, tato práce je. Musím v této chvíli uctivě 
poděkovat novodobému zakladateli našich želechovic nad dřevnicí, panu starostovi 
bc. Michalu Špendlíkovi, který obec vedl s vysokým osobním nasazením nepřetržitě té-
měř 14 let. chtěli bychom v mnoha směrech navázat na práci minulého vedení. rozvoj 
obce kromě stavebních činností směřovat dále do oblasti komunitního života, kultury, 
sportu, spolkových činností a sociální podpory.

pozorně vnímáme realitu života, ovšem celková kvalita našich životů, má daleko hlub-
ší podstatu, než jen její materiální stránka. jakkoliv je současná doba nelehká, nebojíme 
se, a do budoucnosti se díváme s pozitivní vizí.

Přeji Vám vše jen dobré
Ing. Ivo Thurner, starosta obce

nová rada obce ve složení ing. ivo Thurner, starosta, paeddr. alena Gajdůšková, místostarostka, ing. 
ján paprčka, radek Šarman a ing.  petr hrazdíra zahájili 1. jednání rady obce  položením  kytice k památ-
níku padlých obou světových válek. vedení obce tak důstojně oslavilo den vzniku samostatného čes-
koslovenského státu. podle slov starosty ivo Thurnera se tak také přihlásili k odkazu T.G.Masaryka, který 
mimo jiné říkal, že „ demokracie je diskuze.“  a  „demokracie není panováním, nýbrž prací k zabezpečení 
spravedlnosti.“
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usnesení ze zasedání zasTuPITelsTva obce
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
PŘIJALO
na svém 24. veřejném zasedání dne 21. 9. 2022
následující usnesení:
Usnesení 1./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí podle § 93 odst. 1 zákona č. 128/2000 sb. o 
obcích, ve znění pozdějších předpisů schválilo program 24. 
veřejného zasedání. 
Usnesení 2./24zo/2022 zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí určilo ověřovateli zápisu radka Šarmana a 
vlastislava Švrčka a zapisovatelem jitku kláskovou.
Usnesení 3./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí vzalo na vědomí zprávu o činnosti obecního 
úřadu od 23. veřejného zasedání zastupitelstva obce.
Usnesení 4./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí schválilo předávací protokol č. 3. který bude 
uzavřený mezi obcí želechovice nad dřevnicí, 4, května 68, 
763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 75158094 a základní 
školou a Mateřskou školou želechovice nad dřevnicí, pří-
spěvkovou organizaci, 4. května 366, 763 11 želechovice 
nad dřevnicí, ič: 72038519, ten vymezuje hodnotu majetku 
základní školy a Mateřské školy želechovice nad dřevnicí, p. 
o. k hospodaření k 1. 10. 2022 a pověřilo starostu podpisem 
protokolu, protokol tvoří přílohu zápisu č. 3.
Usnesení 5./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí 
i. schválilo záměr pořízení projektové dokumentace na akci 
„želechovice nad dřevnicí - úpravy části centra obce“ ve 
stupni dsp a dps vč. inženýrských činností.
ii. pověřilo radu obce stanovením hodnotící komise veřejné 
zakázky a výběrem dodavatele.
Usnesení 6./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí schválilo vklad částky 10 mil. kč na dobu 1. mě-
síce do čsob, a. s. na terminovaný vklad s úročením 5,81 % s 
automatickou obnovou od 1. 10. 2022.
Usnesení 7./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí
i. vzalo na vědomí zprávu finančního výboru o provedené 
kontrole v měsíci dubnu 2022 v základní škole a Mateřské 
škole želechovice nad dřevnicí, p. o., zpráva tvoří přílohu 
zápisu č. 6.
ii. vzalo na vědomí zprávu finančního výboru o provedené 
kontrole v měsíci dubnu 2022 oÚ želechovice nad dřevnicí, 
zpráva tvoří přílohu zápisu č. 7.
iii. vzalo na vědomí zprávu kontrolního výboru o provedené 
kontrole v měsíci srpnu a září 2022 na obci želechovice nad 
dřevnicí, zpráva tvoří přílohu zápisu č. 8.
iv. vzalo na vědomí ústní zprávu o provedených kontrolách 
od předsedkyně kontrolního výboru paeddr. aleny Gajdůš-
kové.
Usnesení 8./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí
i. schválilo poskytnutí dotace na vybudování čov ve výši 50 
% skutečných nákladů, max. 20 000 kč manželům xxx.
ii. uložilo starostovi obce želechovice nad dřevnicí vypra-
covat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu i. tohoto 
usnesení.
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
NEPŘIJALO
na svém 24. veřejném zasedání dne 21. 9. 2022
následující usnesení:
Usnesení  9./24zo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí
i.na základě usnesení 5./21zo/2022 ze dne 19. 1. 2022 a 
usnesení 8./73ro/2022 neschválilo prodej pozemku p. č. 
2699/26, orná půda o vým. 847 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu č. 1795-171/2021 z pozemku 
p. č. 2699/3, který se nachází v katastrálním území obce že-
lechovice nad dřevnicí zapsaný na lv 10001 u katastrálního 
úřadu pro zlínský kraj, katastrální pracoviště zlín, xxx za 
cenu 2 000 kč /m2 vč. dph.

ii. nepověřilo radu obce želechovice nad dřevnicí stanove-
ním podmínek prodeje v kupní smlouvě
iii. neuložilo starostovi obce želechovice nad dřevnicí vy-
pracovat návrh smluvní dokumentace podle bodů i. a ii. 
tohoto usnesení.

Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
PŘIJALO
na svém USTAVUJÍCÍM zasedání dne 20. 10. 2022
následující usnesení:
o bodu 1) nebylo hlasováno /zahájení zasedání/.
Usnesení 2./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí určuje ověřovateli zápisu (§ 95 odst. 1 zákona 
o obcích) jitku chytilovou, ing. jaromíra janoše a Miroslava 
dolinu a zapisovatelem jitku kláskovou.
o bodu 3) nebylo hlasováno /složení slibu nových zastupi-
telů obce/
Usnesení 4./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí podle § 95 odst. 1 zákona č. 128/2000 sb. 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů schválilo program 
ustavujícího veřejného zasedání.
Usnesení 6./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí zastupitelstvo obce želechovice nad dřevnicí 
v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích schvaluje 
ustavení rady obce. rada obce bude mít pět členů.
Usnesení 7.2./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí
i. v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, určilo, 
že pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva 
dlouhodobě uvolněn.
ii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, určilo, 
že pro výkon funkce místostarosty obce bude člen zastupi-
telstva neuvolněn.
iii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
starostou obce ing. ivo Thurnera.
iv. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
místostarostkou obce a zároveň určenou zastupovat staros-
tu v době nepřítomnosti paeddr. alenu Gajdůškovou.
v. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
členem rady obce ing. jána paprčku.
vi. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
členem rady obce radka Šarmana.
vii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
členem rady obce ing. petra hrazdiru.
Usnesení 8.1./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí
i. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zřídilo 
finanční výbor, výbor bude tříčlenný.
ii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
předsedou finančního výboru rostislava hanzlíka.
iii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
členy finančního výboru dagmar kaňovskou a josefa am-
brože.
Usnesení 8.2./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí
i. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zřídilo 
kontrolní výbor, výbor bude pětičlenný.
ii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
předsedou kontrolního výboru bc. Michala Špendlíka.
iii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích zvolilo 
členy kontrolního výboru Mgr. evu Štauderovou, ing. nor-
berta pelce, ing. jaromíra janoše a bc. davida Špendlíka.
Usnesení 9./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí
i. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanovilo odměnu za výkon funkce neuvolněného 
člena zastupitelstva obce ve výši 1 805 kč měsíčně, dle na-
řízení vlády č. 318/2017 sb., ve znění pozdějších předpisů. 
odměna bude poskytována ode dne 20. 10. 2022, v případě 
nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání zastupitelstva, je-
hož se zúčastnil. 

ii. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanovilo odměnu za výkon funkce člena výboru 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 010 
kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 sb., ve znění poz-
dějších předpisů. odměna bude poskytována ode dne 20. 
10. 2022, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
iii. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanovilo odměnu za výkon funkce předsedy vý-
boru jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 
611 kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 sb., ve znění 
pozdějších předpisů. odměna bude poskytována ode dne 
20. 10. 2022, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zase-
dání zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
iv. v souladu s § 72, §77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanovilo odměnu za výkon funkce člena rady obce 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 7 223 
kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 sb., ve znění poz-
dějších předpisů. odměna bude poskytována ode dne 20. 
10. 2022, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
v. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanovilo odměnu za výkon funkce místostarosty 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 32 501 
kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 sb., ve znění poz-
dějších předpisů. odměna bude poskytována ode dne 20. 
10. 2022, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
vi. v souladu s § 74 odst. 3 zákona o obcích stanovilo, že při 
souběhu výkonu několika funkcí se odměna neuvolněnému 
členovi zastupitelstva obce poskytne pouze za výkon funk-
ce, za niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší 
odměna.
Usnesení 10./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí schválilo odměnu fyzickým osobám, které 
nejsou členy zastupitelstva, za výkon funkcí ve výborech 
zastupitelstva obce, a to za účast na zasedání výboru zastu-
pitelstva ve výši 150 kč / hod. odměna bude vyplácena po-
loletně ode dne 20. 10. 2022, v případě nástupu náhradníka 
ode dne 1. zasedání výboru, jehož se zúčastnil. 
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
NEPŘIJALO
na svém USTAVUJÍCÍM zasedání dne 20. 10. 2022
následující usnesení:
Usnesení 5./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovice 
nad dřevnicí nevydalo pro stanovení podrobností o jednání 
zastupitelstva, v souladu s ust. § 96 zákona o obcích, jednací 
řád zastupitelstva obce želechovice nad dřevnicí.
Usnesení  7.1./UsTzo/2022: zastupitelstvo obce želechovi-
ce nad dřevnicí
i. v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, neurčilo, 
že pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva 
dlouhodobě uvolněn.
ii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, neurčilo, 
že pro výkon funkce místostarosty obce bude člen zastupi-
telstva neuvolněn.
iii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích nezvo-
lilo starostkou obce Mgr. evu Štauderovou.
iv. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích ne-
zvolilo místostarostou obce a zároveň určeným zastupovat 
starostku v době nepřítomnosti ing. norberta pelce.
v. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích nezvoli-
lo členem rady obce bc. davida Špendlíka.
vi. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích nezvo-
lilo členem rady obce jitku chytilovou.
vii. v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích nezvo-
lilo členem rady obce ing. jaromíra janoše.
zastupitelka Štauderová – požádala o doplnění bodu do 
programu hlasování o zániku mandátu člena zastupitelstva 
obce ing. ivo Thurnera. doplnění bodu do programu nebylo 
schváleno.

usnesení ze zasedání rady obce
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí PŘIJALA na svém 
85. zasedání dne 5. 9. 2022 následující usnesení:
Usnesení  1./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích 
schválila program 85. schůze.
Usnesení 2./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila uzavření smlouvy o právu provést stavbu na 
části pozemku p. č. 1758/3 ostatní plocha, ostatní komuni-
kace k. ú. želechovice nad dřevnicí mezi obcí želechovice 
nad dřevnicí, 4. května 68, 763 11 želechovice nad dřev-

nicí, ič 75158094, jako vlastníkem pozemku a xxx, jako 
stavebníkem vodovodní přípojky a kanalizační přípojky k 
rd čp. 525 na pozemku p. č. 1556 v k. ú. želechovice nad 
dřevnicí. smluvní strany se dohodly na úplatě za možnost 
provést stavbu na pozemku vlastníka, ve výši 500 kč.
Usnesení 3./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila uzavření dodatku č. 1 sMloUvy o dílo na 
realizaci díla změna č. 1 územního plánu želechovice nad 
dřevnicí se stemio, a. s., j. staši 165, 763 02 zlín – Maleno-
vice, ič 28203011, dodatek tvoří přílohu zápisu č. 3.

Usnesení 4./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí projednala cenovou nabídku komunální nástavba na 
citymaster 650, přední čistící hlava s hydraulickým poho-
nem a schválila objednávku u Unikont Group s.r.o., služeb 
609/6, 108 00 praha 10 - Malešice, ič 41193113 za cenu 
252 890 kč vč. dph.
Usnesení 5./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí projednala a schválila požadavek o navýšení odměny 
za přípravu želechovického zpravodaje panu Miroslavu 
Tišerovi od 1. 1. 2023, požadavek tvoří přílohu zápisu č. 5.
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Usnesení 6./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí projednala nabídky od bank a doporučila zastupitel-
stvu obce schválit na jeho dalším řádném zasedání, které 
se konalo 21. 9. 2022 založení terminovaného vkladu u 
čsob, a. s. na částku 10 mil. kč na dobu 1. měsíc s auto-
matickou obnovou.
Usnesení 7./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila poskytnutí dotace a zároveň schválila 
uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí želechovice 
nad dřevnicí, ič 75158094 a Tělocvičná jednota sokol že-
lechovice, 4. května 48, 763 11 želechovice nad dřevnicí 
ič 44119259 na pořádání jednorázové akce " rodinnÝ 
sporTovní den ", datum konání akce 4. 9. 2022 ve výši 
10 000 kč.
Usnesení 8./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila poskytnutí dotace a zároveň schválila uza-
vření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí želechovice nad 
dřevnicí, 4. května 68, 763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 
75158094 a sh čMs - sbor dobrovolných hasičů želecho-
vice - paseky, paseky 660, 763 11 želechovice nad dřevnicí 
ič 67026541 na pořádání jednorázové akce "pasecký kot-
lík 2022", datum konání akce 10. 9. 2022 ve výši 3 000 kč.
Usnesení 9./85ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/26, orná půda o vým. 847 m2 vzniklý dle přiložené-
ho návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/3, 
který se nachází v katastrálním území obce želechovice 
nad dřevnicí zapsaný na lv 10001.
Usnesení 10./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/29 orná půda o vým. 825 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/3 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 11./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/33 orná půda o vým. 822 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/3 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 12./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/36 orná půda o vým. 824 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/3 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 13./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku 
p. č. 2699/9 orná půda o vým. 1 029 m2 vzniklý dle při-
loženého návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 
2699/9 vým. 1 027 m2 a z pozemku p. č. 2699/1 vým. 2 m2 
ve vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. žele-
chovice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 14./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/77 orná půda o vým. 877 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/9 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 15./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/78 orná půda o vým. 780 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/9 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 16./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/79 orná půda o vým. 1 074 m2 vzniklý dle přiložené-
ho návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/9 
ve vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. žele-
chovice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 17./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/81 orná půda o vým. 827 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/9 vým. 
165 m2 a z pozemku p. č. 2699/11 vým. 662 m2 ve vlast-
nictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želechovice 
nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 18./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2699/82 orná půda o vým. 938 m2 vzniklý dle přiloženého 
návrhu geometrického plánu z pozemku p. č. 2699/1 vým. 
72 m2, z pozemku p. č. 2699/3 vým 26 m2, z pozemku p. 
č. 2699/9 vým. 588 m2 a z pozemku p. č. 2699/11 vým. 
252 m2 ve vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. 
želechovice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001.
Usnesení 22./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí

i. schválila zřízení věcného břemene chůze a jízdy na po-
zemku p. č. 184/28, koryto vodního toku v katastrálním 
území želechovice nad dřevnicí, zapsáno na lv 10001 pro 
xxx.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí uzavřít 
smlouvu o zřízení věcného břemene podle bodu č. i.    
Usnesení 23./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí
i. schválila zřízení věcného břemene pro plynárenské za-
řízení „prel, želechovice nad dřevnicí - lysá, plynovodní 
přípojka, číslo stavby: 8800107963“ včetně jeho součástí, 
příslušenství, opěrných a vytyčovacích bodů na pozemku 
p. č. 378, v katastrálním území želechovice nad dřevnicí, 
zapsáno na lv 10001 pro Gasnet, s.r.o., klíšská 940/96, 
klíše 400 01 Ústí nad labem, ič 27295567, jednorázová 
náhrada za zřízení věcného břemene se sjednává ve výši 
500 kč bez dph.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí uzavřít 
smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
č. 8800107963_2/bvb/p podle bodu č. i.    
Usnesení 24./85zro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí po projednání vzala na vědomí petici občanů 
obce ze dne 29. 8. 2022 ve věci nesouhlasu s průjezdem 
těžké techniky po místní komunikaci na pozemku p. č. 
2300/1 v lokalitě paseky oburky, petice tvoří přílohu zá-
pisu č. 15.
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NEPŘIJALA na 
svém 85. zasedání dne 5. 9. 2022 následující usnesení:
Usnesení 19./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí neschválila vyhlášení záměru prodeje pozemku 
p. č. 2249/2 jiná plocha, ostatní plocha o vým. 79 m2 ve 
vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. želecho-
vice nad dřevnicí, zapsáno na lv 100001.
Usnesení 20./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí neschválila vyhlášení záměru prodeje pozemku 
p. č. 2250/4 zahrada o vým. 80 m2 ve vlastnictví obce že-
lechovice nad dřevnicí v k. ú. želechovice nad dřevnicí, 
zapsáno na lv 100001.
Usnesení 21./85ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí neschválila vyhlášení záměru výpůjčky části po-
zemku p. č. 223/11, trvalý travní porost o vým. cca 650 m2 
ve vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí v k. ú. žele-
chovice nad dřevnicí, zapsáno na lv 100001.
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí PŘIJALA na svém 
86. zasedání dne 13. 9. 2022 následující usnesení:
Usnesení  1./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích 
schválila program 86. schůze.
Usnesení 2./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila odměnu za rok 2022 Mgr. jarmile Machalíč-
kové ředitelce základní školy a Mateřské školy želechovi-
ce nad dřevnicí, p. o., dle přílohy zápisu č. 2.
Usnesení 3./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřevnicí 
i. schválila uzavření smlouvy o právu provést stavbu na 
části pozemku p. č. 243 ostatní plocha, ostatní komunika-
ce a části pozemku p. č. 244, ostatní plocha, komunikace v 
k. ú. želechovice nad dřevnicí, tyto zapsané na lv 100001 
ve vlastnictví obce želechovice nad dřevnicí, 4. května 68, 
763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 75158094 xxx, jako 
stavebníkem vodovodní přípojky k rd čp. 265 na pozem-
ku p. č. 274 v k. ú. želechovice nad dřevnicí.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí vypra-
covat návrh smlouvy o právu provést stavbu podle bodu 
č. i. a tuto smlouvu uzavřít, smluvní strany se dohodly na 
úplatě za možnost provést stavbu na pozemku vlastníka, 
ve výši 500 kč.
Usnesení 4./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí projednala cenovou nabídku a schválila opravu 
ploché střechy v budově základní školy a Mateřské školy 
želechovice nad dřevnicí, p. o. u romana nedbálka, pa-
seky 178, 763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 64322076,
za cenu 67 835, 63 kč vč. dph.
Usnesení 5./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí projednala cenovou nabídku a schválila dodávku a 
montáž ocelových vrat v budově výpusta čp. 7 v želecho-
vicích nad dřevnicí od romana nedbálka, paseky 178, 763 
11 želechovice nad dřevnicí, ič 64322076,
za cenu 32 420 kč vč. dph.
Usnesení 6./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí projednala cenovou nabídku a schválila dodáv-
ku a montáž samonivelačních pantových vpustí d400 na 
pasekách v želechovicích nad dřevnicí od WoXi poklop-
servis s. r. o., provozovna: areál dolanka, hovězí 480, 756 
01 hovězí 756 01 paseky, ič 08753253, za cenu 49 820 kč 
bez dph.
Usnesení 7./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila cenovou nabídku na administraci výběrové-
ho řízení na veřejnou zakázku "želechovice nad dřevnicí – 

úpravy části centra obce, zpracování pd“ u ivana černého, 
sokolská 3927, 760 01 zlín, iĆ 87650703 za cenu 45 000 kč.
Usnesení 8./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí schválila objednávku adventního koncertu od  Motýli 
Šumperk za cenu do 13 000 kč, koncert se bude konat 14. 
12. 2022 v kostele sv. petra a pavla v želechovicích nad 
dřevnicí.
Usnesení 9./86ro/2022: rada obce želechovice nad dřev-
nicí vzala na vědomí podání informace ve věci uplatně-
ní nároku úhrady škody vzniklé pádem stromu dne 9. 1. 
2019 v k. ú. želechovice nad dřevnicí ke dni 4. 10. 2022.
Usnesení 10./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí 
i. schválila Školnímu sportovnímu klubu při zŠ želechovi-
ce nad dřevnicí poskytnutí dotace na pořádání jednorá-
zové akce „okresní kolo aŠsk ve florbalu“, termín konání 
akce 27. 9. 2022.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí vypra-
covat a uzavřít veřejnoprávní smlouvu podle budu i.  mezi 
obcí želechovice nad dřevnicí, 4. května 68, 763 11 žele-
chovice nad dřevnicí, ič 75158094 a Školním sportovním 
klubem při zŠ želechovice nad dřevnicí, 4. května 336, 
763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 72553251 na částku 
ve výši 3 000 kč.
Usnesení 11./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí 
i. schválila Školnímu sportovnímu klubu při zŠ želecho-
vice nad dřevnicí poskytnutí dotace na pořádání jedno-
rázové akce „podřevnická sportovní liga “, termín konání 
akce 7. 10. 2022.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí uzavřít 
veřejnoprávní smlouvu podle bodu i.  mezi obcí želecho-
vice nad dřevnicí, 4. května 68, 763 11 želechovice nad 
dřevnicí, ič 75158094 a Školním sportovním klubem při 
zŠ želechovice nad dřevnicí, 4. května 336, 763 11 žele-
chovice nad dřevnicí, ič 72553251 na částku ve výši 5 000 
kč.
Usnesení 12./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí 
i. schválila poskytnutí dotace na pořádání jednorázové 
akce "Xiii. folkovÝ večer s kapeloU b.p.T.", datum ko-
nání akce 5. 11. 2022.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí uzavřít 
veřejnoprávní smlouvu podle bodu i.  mezi obcí želecho-
vice nad dřevnicí, 4. května 68, 763 11 želechovice nad 
dřevnicí, ič 75158094 a Tj sokol želechovice, 4. května 48, 
763 11 želechovice nad dřevnicí, ič 44119259 na částku 
ve výši 5 000 kč.
Usnesení 13./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí 
i. schválila zřízení věcného břemene na pozemku p. č. 
516/5 v katastrálním území želechovice nad dřevnicí, 
obec želechovice nad dřevnicí, okres zlín. katastrální 
úřad pro zlínský kraj, katastrální pracoviště zlín eviduje 
předmětný pozemek zapsaný v katastru nemovitostí na 
lv č. 10001 pro katastrální území želechovice nad dřevni-
cí, pro stavbu „želechovice, pí. pelánková, kabel nn“ mezi 
obcí želechovice nad dřevnicí, 4. května 68, 763 11 žele-
chovice nad dřevnicí, ič 75158094 a eG. d., a. s., lidická 
1873/36, černá pole, 602 00 brno, ič 28085400. cena za 
toto zřízení věcného břemene byla stanovena dohodou 
stran na částku 6 600 kč.
ii. uložila starostovi obce želechovice nad dřevnicí uza-
vřít smlouvu č.: oT-001030069278/0011-elMo o smlou-
vě budoucí podle bodu č. i. mezi obcí želechovice nad 
dřevnicí, 4. května 68, 763 11 želechovice nad dřevnicí, 
ič 75158094 a eG. d., a. s., lidická 1873/36, černá pole, 
602 00 brno, ič 28085400. cena za toto zřízení věcného 
břemene byla stanovena dohodou stran na částku 2 000 
kč bez dph.
Usnesení 14./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje části po-
zemku p. č. 2300/1, ostatní plocha, ostatní komunikace, 
o výměře cca 220 m2, v katastrálním území želechovice 
nad dřevnicí, obec želechovice nad dřevnicí, okres zlín. 
katastrální úřad pro zlínský kraj, katastrální pracoviště 
zlín eviduje předmětný pozemek zapsaný v katastru ne-
movitostí na lv č. 10001 pro katastrální území želechovi-
ce nad dřevnicí.
Usnesení 15./86ro/2022: rada obce želechovice nad 
dřevnicí schválila vyhlášení záměru výpůjčky části po-
zemku p. č. 997 o výměře cca 20 m2 ostatní plocha, ostatní 
komunikace v katastrálním území želechovice nad dřev-
nicí, obec želechovice nad dřevnicí, okres zlín. katastrální 
úřad pro zlínský kraj, katastrální pracoviště zlín eviduje 
předmětný pozemek zapsaný v katastru nemovitostí na 
lv č. 10001 pro katastrální území želechovice nad dřev-
nicí.
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na obecním úřadě jsme po svém zvolení 
do vedení obce našli stohy šanonů, složek, 
výkresů studií a projektů. v rozpracova-
ných věcech budeme pokračovat.  ale si-
tuace se zásadně ekonomicky změnila. To 
musí dobří hospodáři vnímat. na srdci nám 
leží především podmínky pro dobrou kva-
litu života v obci. k potřebám v obci připra-
vujeme veřejnou debatu s občany. 

neradi bychom, aby za čtyři roky kdo-
koliv mohl říci, že „naše obec nevzkvétá“, 
jak zaznělo na prvním zastupitelstvu po 
volbách. Možná se to zdálo nespravedlivé, 
v porovnání „za zlína“ a pak samostatné 
obce.  po osamostatnění se opravdu udělal 
kus práce a patří dík všem, kteří začali psát 
její novou historii.   

ale jsme dál a kvalitu života v obci nelze 
řešit jen prodejem pozemků a obecních 
objektů. je nutné především zajistit služby 

v obci pro děti, dospělé i ty starší.  problém 
projít přes obec kvůli nejrůznějším barié-
rám nebo si vyřídit cokoliv na obci má kro-
mě méně pohyblivého seniora i mamin-
ka s  kočárkem nebo mladík se zraněnou 
nohou. obecní úřad musí být co nejblíže 
občanům. na obci musí umět poradit a po-
moci najít řešení, pokud se někdo dostane 
do tíživé situace. Ustavíme sociální komisi 
a zřídíme poradní centrum na obecním 
úřadě.  

Technické záležitosti, investice, dopra-
vu a provoz bude mít na starosti stavební 
a technická komise.

bez činnosti spolků nemůžeme mluvit 
o vysoké kvalitě života v obci. našim cílem 
je vytvořit společně bohatý kalendář kul-
turních, sportovních i společenských akcí, 
které se budou doplňovat, nikoliv si konku-
rovat.  To bude úlohou komise pro kulturu, 

sport a spolkovou činnost.  k realizaci pro-
rodinné a proseniorské politiky zapojíme 
i školu, farnost a další subjekty v obci.

Milí spoluobčané,
vážím si toho, že mohu být díky vám 

voličům a z rozhodnutí většiny v zastupi-
telstvu ve vedení obce vedle nového sta-
rosty ing. ivo Thurnera a dalších členů rady 
a mohu tak spolu s nimi sloužit obci i vám, 
našim občanům. Těším se na setkávání 
s vámi, na vaše náměty a připomínky na 
obci, kde budu pravidelně každou středu, 
jinak podle potřeby a dohody. Těším se 
také na vaše maily na adrese:
mistostarosta@zelechovice.eu.

Vaše Alena Gajdůšková, 
mistostarostka

vážení občané,

dovoluji si vám ještě jednou poděkovat za 
výbornou spolupráci a podporu, kterou jsem 
od vás posledních čtrnáct let dostával. pojď-
me se podívat, co jsme společně dokázali.

od roku 2009, kdy naše obec vznikla, byly 
nově vybudovány nebo zrekonstruovány 
kilometry chodníků, místních komunikací, 
vodovody, kanalizace, zmodernizovaly se 
budovy ve vlastnictví obce, zejména zá-
kladní škola (za města se uvažovalo o jejím 
zrušení), investovalo se do vybavení budov, 
ale i do vybavení veřejných prostranství - la-
viček, zastávek, dětských hřišť. na obecním 
úřadě vznikl tým skvělých spolupracovníků, 
kde každý má svou úlohu. Troufám si tvrdit, 
že želechovice se staly pojmem a vzorem 
pro blízké i široké okolí. nikdy jsme se nebáli 
ozvat proti nepravostem, ať už to bylo nevý-
hodné provozování zlínských vodáren či ne-
dostatečná ochrana zájmů našich obyvatel, 
dotčených nadmístními záměry (železnice, 
silnice i. tř., apod.). zároveň jsme vytvořili 
přátelské a inspirativní prostředí pro děti 

v mateřské a základní škole a jejich rodiče. 
i to se projevilo cca 40% růstem počtu žáků. 
Mnoho prostředků i energie se investovalo 
do mimoškolní činnosti, podpory společen-
ského života či dopravní obslužnosti. díky 
tomu jsou želechovice vnímány jako dobré 
místo pro život i práci. o tom svědčí velký 
zájem mladých rodin o bydlení v naší obci či 
různých firem, zřídit si zde vlastní podniká-
ní. Máme za sebou úspěšných 14 let a tento 
úspěch je i dílem kolektivu, který se ve vede-
ní obce za tuto dobu vystřídal. Mým úkolem 
bylo udržovat vizi a naplňovat dlouhodobé 
strategické cíle rozvoje naší obce, ale také 
přijímat nepopulární, leč nezbytná rozhod-
nutí. díky tomu vznikla jasná strategie rozvo-
je obce, byl pořízen nezanedbatelný majetek 
a jsou připraveny konkrétní projekty k reali-
zaci. za nejdůležitější z nich považuji úpra-
vu historického středu obce (od sokolovny 
k poště), úpravu širšího středu obce v okolí 
bývalé hospody na rožku podle vítězného 
návrhu architektonické soutěže, zasíťování 
a rozprodej stavebních pozemků a projekty 
na revitalizaci krajiny. naše obec může projít 

velkou změnou během krátké doby, možná 
největší změnou ve své novodobé historii. 

ačkoliv předávám obec v nelehké době, 
máme díky obezřetnému hospodaření vytvo-
řené dostatečné rezervy. obec je ve výborné 
finanční kondici bez zadlužení, prostředky na 
účtech činí přes 20 milionů kč. na řadu pro-
jektů jsou předjednány dotační prostředky 
nebo alespoň vytvořeny podmínky pro jejich 
úspěšné získání. příkladné hospodaření a ve-
dení agendy obce potvrzuje dvakrát ročně 
audit zlínského kraje výrokem „bez výhrad“.

na závěr uvádím základní údaje k majetku 
obce za mého působení ve funkci starosty.

Účetní hodnota majetku obce se od vypo-
řádání s městem zlín více než zdvojnásobila. 
pro realizaci nových projektů jsme pro obec 
vykoupili téměř 23 hektarů pozemků a řadu 
budov v širším centru. novému vedení jsem 
nabídl své zkušenosti s přípravou projektů 
a budu se těšit na jejich realizaci.

Michal Špendlík, bývalý starosta obce 
Želechovice nad Dřevnicí

ale, …jsme Tu Pro všechny generace

slovo bývalého sTarosTy

hodnota majetku k 1.1.2009 aktuální stav 2022 rozdíl

kč 199.163.792,- kč 409.946.620,- kč + 210.782.828,-

výměra pozemků k 1.1.2009 aktuální stav 2022 rozdíl

3.101.766 m2 3.329.758 m2 + 227.992 m2
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Rekonstrukce místní komunikace
„K myslivecké chatě“
Tento projekt byl realizován za přispění prostřed-
ků státního rozpočtu ČR z programu Ministerstva 
pro místní rozvoj.
název projektu: obnova místní účelové komunika-
ce - „k myslivecké chatě“ - želechovice nad dřevnicí
číslo projektu:
117d825000230

cíl projektu: cílem projektu byla rekonstrukce místní 
komunikace v katastrálním území želechovice nad 
dřevnicí poškozená dopravní zátěží v souvislosti s 
kůrovcovou kalamitou. Tato komunikace slouží jako 
přístupová cesta ke komplexu lesních porostů. cíl 
projektu byl naplněn.

celkové náklady: 1.693.597,99 kč
celková dotace: 1.016.158,00 kč
 

Výstavba nových chodníků
Tento projekt je spolufinancován evropskou unií.
název projektu: výstavba nových chodníků v ul. pod 
stráží, nad Školou, 4. května a paseky - podél silnice 
iii/49020 v želechovicích nad dřevnicí
číslo projektu: 
cz.06.1.13/0.0/0.0/16_046/0017284
cíl projektu: cílem projektu je realizace nových 
chodníků v želechovicích nad dřevnicí v lokalitě u 

základní školy.  jedná se celkem o výstavbu tří sa-
mostatných chodníků v ul. pod stráží, ul. nad Školou 
a ul. 4.května  a jednoho samostatného chodníku 
podél silnice iii/49020 v lokalitě  paseky. v rámci zří-
zení chodníku na pasekách, je vybudována i nová 
zastávka s názvem: „želechovice n.dřev.,zbrojnice“, 
která bude v provozu od 11.12.2022. ve všech výše 
uvedených ulicích je součástí projektu i výstavba 
nového veřejného osvětlení. projekt si kladl za cíl 
vytvořit bezpečné podmínky pro přemisťování osob 
v obci želechovice nad dřevnicí a to za možnosti vy-
užití nemotorové formy dopravy.

celkové náklady: 8 075 236, 59 kč
celková dotace: 7 267 712 ,93 kč

Renata Špendlíková

rekonsTrukce a výsTavba

výsledky a volební ÚČasT ve volbách do zasTuPITelsTva obce
kandidátní listina kandidát navrhující 

strana
politická 
příslušnost

hlasy pořadí 
zvoleníčíslo název poř. číslo příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 pocTivá obec želechovice n. d. 1 Štauderová eva, Mgr.. 50 nk bezpp 396 8,44 1

1 pocTivá obec želechovice n. d. 10 Špendlík Michal, bc.. 50 nk bezpp 387 8,25 2

1 pocTivá obec želechovice n. d. 3 svobodová pavlína, ing.. 39 nk bezpp 350 7,46 3

1 pocTivá obec želechovice n. d. 2 pelc norbert, ing.. 29 nk bezpp 333 7,10 4

1 pocTivá obec želechovice n. d. 4 janoš jaromír, ing. 53 nk bezpp 333 7,10 5

1 pocTivá obec želechovice n. d. 5 chytilová jitka 54 nk bezpp 293 6,24 6

2 společnĚ pro lepŠí želechovice 2 Šarman radek 45 sTan sTan 325 10,76 1

2 společnĚ pro lepŠí želechovice 1 Thurner ivo, ing. 48 sTan sTan 278 9,20 2

2 společnĚ pro lepŠí želechovice 3 pištěk stanislav 75 nk bezpp 269 8,90 3

2 společnĚ pro lepŠí želechovice 8 dolina Miroslav 58 sTan sTan 242 8,01 4

3 sTrana za rozvoj obce 7 hrazdira petr, ing. 36 nk bezpp 145 9,20 1

3 sTrana za rozvoj obce 11 zicha ladislav 48 nk bezpp 140 8,88 2

4 obec pro všechny generace 2 Gajdůšková alena, paeddr.. 68 čssd čssd 211 13,77 1

4 obec pro všechny generace 1 hanzlík rostislav 66 nk bezpp 168 10,96 2

5 kdU-čsl 2 paprčka ján, ing.. 68 kdU-čsl bezpp 116 12,34 1
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BYLINKY KOLEM NÁS III.
český červený kříž želechovice n/dř. ve spoluprá-

ci s obecním úřadem uspořádal v pondělí 5. 9. 2022 
další, již třetí setkání s lektorem a bylinkářem ing. 
karlem Štenbaurem, který spolupracuje s farmaceu-
tickou firmou biomedika praha. 

předchozí zdravotní přednášky v říjnu 2018 a úno-
ru 2019 měly ohlas a to asi vedlo i k tomu, že se opět 
sešlo okolo 25 posluchačů. s blížícím se podzimem 
bylo téma zaměřeno na bylinky, které jsou vhodné v 
tomto období na nachlazení, kašel či posílení imuni-

ty. jak bylinky správně sušit nebo 
z kterých vyrobit léčebné oleje či 
tinktury a jak.

současně kromě kladné strán-
ky bylinek zajímavě pan lektor 
upozornil i na jejich nebezpečí při 
jejich dlouhodobém užívání nebo 
když trpíme určitým onemocně-
ním. bylinky je nutno brát vážně, 
na co jsou a proč je pijeme. jak řekl 
známý bylinkář farář kneipp: „vše-
ho s mírou a dobrého pomálu.“

čas vymě-
řený před-
nášce uběhl 
velice rychle. 
p o s l u c h a č i 
měli spous-
tu dotazů 
a jsem pře-
svědčena, že 

odcházeli z besedy spokojeni, 
obohaceni o nové poznatky.

Bc. Pavlína Novotná
předsedkyně MS ČČK Želecho-

vice n/Dř.

VÁNOČNÍ RŮŽE
čas neúprosně chvátá, ani se 

nenadějeme a přijde advent-
ní doba a s ní i prodej vánoční 
růže. pěkná, už tradiční akce v 

naší obci. koupí této vánoční hvězdy společně dlou-
hodobě přispíváme na dětské onkologické centrum 
v olomouci. Ti, kteří si chtějí vánoční růži opět za-
koupit, se můžou do 20. 11. 2022 telefonicky nahlásit 
předsedkyni ččk želechovice n/dř. pavlíně novotné 
tel. 776  687 244 nebo už tradičně zapsat do sezna-
mu na místní farnosti. růže budou vydávány již tra-
dičně první adventní víkend, v sobotu 26. 11. 2022 
od 9 - 11 hodin. 

Bc. Pavlína Novotná 
předsedkyně MS Českého červeného kříže 

Želechovice nad Dřevnicí

mísTní skuPIna Českého Červeného kŘíŽe
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na začátku nového školního roku, v neděli 11. září 
2022 jsme uspořádali již pátý ročník komentova-
né procházky naučnou stezkou želechovice nad 
dřevnicí. za ideálního turistického počasí se této už 
tradiční akce zúčastnilo takřka padesát milovníků 
přírody.

letos jsme obohatili náš program o návštěvu bu-
dovy sokolovny. náčelník sokola pan jaroslav krajča 
nás seznámil s historií této organizace a informoval 
nás o současných aktivitách, které je možné v rámci 
objektu sokolovny provozovat. jedná se například 
o badminton, cvičení pro ženy, děti i seniory a v ne-
poslední řadě se tělocvična využívá taky pro spole-
čenská setkání občanů.

U každého zastavení ns nás pavel hurta sezná-
mil se zajímavými informacemi o přírodě kolem nás 
a tam, kde to bylo vhodné, zavzpomínal spolu s pa-
mětníky na historii. další příjemná zastávka byla na 
ranči U robinsonek. přivítala nás paní halina bílková, 
seznámila nás s jejich aktivitami a pozvala nás k pro-
střenému stolu. na pasekách u hapalového, jsme si 
v tomto podzimním období prohlédli strom liliovní-
ku tulipánokvětého, jehož listy jsou stále dekorativ-
ní, ale letos už byly k vidění i plody (viz foto) tohoto 
dlouhověkého stromu.

 další zastávka byla v malebném údolí kamenné-
ho potoka, domácí říkají ve žlebě. je tady stará sou-

sedíkova chalupa s nedalekou stejnojmennou 
studánkou. Tady jsme poseděli, a díky členům 
sokola a laskavosti obětavých spoluobčanů, 
jsme se občerstvili tekutinami a ochutnali 
jsme pekařské dobroty. pan jan sousedík, 
člen početného rodu sousedíků, nás seznámil 
s dalším zajímavým příběhem vztahujícím se 
k této lokalitě.

 nakonec jsme naši vycházku ukončili 
v hospůdce na střelnici, kde pro nás měli hasi-
či připraveno opékání špekáčků. samozřejmě 
jsme také doplnili tekutiny, jak ze zdrojů od 
hasičů, tak i z vlastních zásob. bylo to příjemné 
setkání s účastníky pochodu.

 naše poděkování patří všem aktivním ob-
čanům a přátelům naučné stezky za jejich 
aktivitu při její údržbě a zvelebování. podě-
kování patří také obecnímu úřadu, který je 
zřizovatelem naučné stezky a aktivně se podílí 
na její údržbě. na přípravě letošní procházky 
ns se podílela také obec sokolská zajištěním 
špekáčků na střelnici a tekutin u sousedíkovy 
chalupy.

 cestou zazněla připomínka na možnost 
uskutečnění podobné vycházky i v zimních 
měsících. 

Vladimír Balajka
Foto: Miroslav Holešovský

komenTovaná Procházka nauČnou sTezkou 
ŽelechovIce nad dŘevnIcí
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jak asi víte, uzávěrka časopisu bývá před koncem 
měsíce a ve dvouměsíčním intervalu. proto se někdy 
stane, že vás nestihneme informovat o aktivitách, 
které by tematicky i časově patřily do předchozího 
čísla. Tak je tomu i tentokrát. rebelky by se s vámi 
ještě rády podělily o zážitky z akce, která proběhla 
poslední prázdninový víkend:

vzpomínka na letní dobrodružství na Moravě 
aneb rozloučení s prázdninami

byl krásný, horký, srpnový den, vody v řece dost 
a pět rebelek (křeček, jája, pudink, růža a cvrček) 
vyrazilo za mokrým dobrodružstvím na řeku Moravu. 
spluly jsme řeku Moravu z bzence do rohatce. Měly 
jsme různá plavidla - dvoumístnou pálavu, dvou-
místnou plastovou vydru a kajak helios, které jsme si 
cestou prostřídaly a naučily se je ovládat. okolí řeky 
Moravy je velmi romantické, z koryta trčí suché kme-
ny, pařezy a řada ostrůvků se škebličkami, nad hlavou 
proletí luňák, ledňáček i skorec, takže máte dojem, že 
jste na cestě do pravěku. břehy jsou strmé, písčité, 
lákají ke sklouznutí po zadku či břiše až do proudu 
řeky. nebo si jen tak zaplavat proti proudu Moravy. 
no prostě sUper relaX. k obědu jsme si opekly "let-
ní" špekáčky, a protože nám bylo fajn, nespěchaly 
jsme - cestu po řece jsme absolvovaly za 7h. akce se 
velmi líbila, chtěly bychom ji příští rok zopakovat. 

Tak za rok AHOOOOJ 
Hela :-)

… a pak už začal obyčejný školní rok.
s bobříky už jsme se na něj moc těšili, tak jsme si 

uspořádali první schůzky ještě před tou oficiální za-
hajovací. počasí zatím přálo, takže jsme si užívali her 
na školní zahradě a v okolí.

při zahajovací schůzce bylo v plánu ohlásit a zre-
alizovat velké změny. bohužel nám to moc nevyšlo. 
počasí bylo všelijaké, moc se nás nesešlo, zato jsme 
se neplánovaně potkali na jednom místě s mladými 
hasiči, kteří už také rozjeli činnost a hlavně nám ve-
čer před schůzkou onemocněl dlouholetý vedoucí 
– choroš, který byl nejdůležitější osobou celé akce.

Takže jsme si plány řekli jen 
teoreticky. kluci - irbisové nej-
spíš od nového roku ukončí 
svou činnost jako družina roverů 
– většina z nich už je dospělá. Ti, 
kteří se nadále zapojí do činnosti 
oddílu, budou v jeho vedení. re-
belky také přestanou fungovat 
jako družina mladších členů, ale 
přemění se na roverský kmen. 
většina z členek už je na střední 
škole a dojíždí na internát. spo-
lečné schůzky tak změní formát 
z častých krátkých na méně čas-
té, ale delší a přibude víkendo-
vých akcí.

 
ovšem tři z rebelek na tábo-

ře natolik oslovila spolupráce 
s  bobříky, že si jejich družinu 
prakticky převzaly, přejmenova-
ly na Tarbíky a pustily se naplno 
do programu pro světlušky, kte-
rý jsme v loňském roce zkoušeli 
jen s částí členů. členů mají hod-
ně, nadšení naštěstí ještě víc, tak 
jim držíme pěsti, aby jim obojí 
vydrželo a aby pod jejich vede-
ním z Tarbíků vznikla tak skvělá 
družina jako jsou rebelky.

družina bobříků existuje dál, 
ovšem zcela s novými (mladší-
mi) členy. naši noví benjamínci 
se s  fungováním ve skautské 
družině teprve seznamují, ale 
i  díky starším sourozencům 
u Tarbíků jim to jde skvěle. 

horší je to v družině bronto-
saurů. Ti se měli také posunout 
do kategorie starších, přejmenovat se na kamzíky 
a pod vedením choroše fungovat jako plnohodnotní 
skauti. ovšem situace je nejistá. choroš je stále ne-

mocný, kluků je 
málo a nemá je 
kdo vést. kdyby 
se mezi čtená-
ři našel nějaký 
skaut či příznivec 
(nebo někdo, kdo 
by věděl koho 
oslovit) s chu-
tí vést družinu 
skautů, budeme 
moc rádi, když se 
ozve.

navíc bylo 
v  plánu družinu 
brontosaurů za-

chovat, jako základ použít kluky z původních bob-
říků, kteří také vyrostli, doplnit je o kamarády a vy-
tvořit novou družinu vlčat. i tady by se hodil vedoucí 
(stačí věk 16+, nadšení pro věc a odvaha se do toho 
pustit. kluci se těší na dobrodružství a akci.) ideální 
jsou dva až tři kamarádi, kteří se doplňují, případně 
zastoupí. platí pro obě klučičí družiny.

 
na závěr něco pozitivnějšího. změnu počasí k lep-

šímu jsme využili k podzimnímu tvoření, vycházkám 
a poznávání listů a plodů. a aby choroš věděl, že 
na něj myslíme, vytvořili jsme mu na jedné schůz-
ce s bobříky i Tarbíky obrázky a přáníčka pro brzké 
uzdravení. samotnou mne překvapilo s jakým nad-
šením se to toho děti pustily a jak kreativní byly. Tvo-
řily celou schůzku a ještě to některé nestihly. vzniklo 
spoustu obrázků z tábora nebo s draky, které má 
choroš tak rád. a pokud vím, obrázky ho opravdu 
potěšily.

Nika

skauTI
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Pochod mezI svaTýmI I mIsIjní jarmark
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kromě klasického žehnání aktovek na začátku školního 
roku, se letos poprvé konal v září pochod mezi svatými. na-
opak k říjnu už neodmyslitelně patří misijní jarmark. To jsou 
tedy v naší farnosti od prázdnin hlavní body programu. 

pochod mezi svatými si pro naše nejmenší děti z far-
nosti připravili mládežníci. akce se konala v sobotu 17. 9. 
odpoledne od 15 do 17 hodin, přípravy trvaly mnohem 
déle. ačkoli se nám nepodařilo vymodlit lepší počasí, než 
něco kolem 10 stupňů nad nulou, účast nulová nebyla, 
naopak! přišli od nejmenších, po ty největší, rekord ve 
věku účastníků tvořila babička z pasek, která má už přes 
80 let. a některé děti i rodiče hlásili, že na příští rok si přejí 
alespoň jednou tolik svatých. celý program totiž spočíval 
v navštěvování stanovišť s úkoly. vedoucí na stanovištích 
byli převlečeni za některého ze světců a úkol pro děti sou-
visel s jejich životem. U svaté cecílie, která je patronkou 
hudebníků, mohly děti zkusit hrát na varhany, u svatého 
františka, který je takový “eko” světec a je spojován se 
zvířaty, měli malí účastníci zachránit zvířátka z provazové 
sítě. no a u svaté hedviky se chodilo bosky, protože tato 
žena žila v chudobě v klášteře. na posledním stanovišti 
se svatý petr a pavel, patroni naší farnosti, ptali dětí i do-
spělých: “co to vlastně znamená ‘být svatý’? jak vypadá 
takový světec?” odpovědi byly různé: je hodný, pomáhá 
druhým, umí se rozdělit, odpouští,... “no, to je hezké,” od-
povídal svatý pavel, “já jsem si taky vždycky myslel, že sva-
tý musí umět tady to a tamto a modlit se tak a tak… no 
a taky jsem v tom tak trochu soutěžil, víte? chtěl jsem být 
nejlepší ze všech svatých na světě a nejlíp se modlit - a do-
konce jsem ty, kteří podle mě věřili špatně, ty jsem proná-
sledoval! ale víte vy, jak má vypadat takový správný svatý? 
My vám to tady ukážeme. Tady za dveřmi uvidíte, jak má 
vypadat ten správný svatý.” za těmi dveřmi bylo zrcadlo. 
protože “svatý” znamená ten, kdo míří na cíl, ten, kdo se 
v životě neminul. být svatý = být nejvíc sám sebou, tak jak 
nám to parádně vymyslel bůh Táta. děti dostaly na památ-
ku klíč na krk, aby si pamatovaly, že klíč k jejich životu je 
v jejich srdci, a že se na ně svatý petr těší u nebeské brány. 
děkujeme všem organizátorům i otužilým účastníkům!

Misijní jarmark proběhl už tradičně třetí říjnovou neděli 
23.10. 2022. jde o setkání lidí z naší farnosti v neděli po 
mši, která je v 8 hodin. nejsou tam jen lidé ze želechovic, 
ale i z okolí. součástí a hlavní náplní jarmarku je prodej 
výrobků, z jejich výnosu se podporují misijní díla, po ce-
lém světě. například jde o výstavbu škol, péče o děti, lidi 
a pomoc potřebným. církev je nadnárodní. nejde však jen 
o pomoc kdesi v dáli v cizině, ale i pomoc v česku - vý-
těžek akce se dělí více potřebným. do misijní neděle se 
zapojují děti i dospělí po celém světě. víc info najdete na 
www.missio.cz a také na stránkách naší farnosti. U nás se 
letos vybralo 17 470 kč. 

U nás v želechovicích je misijní jarmark aktivitou, která 
zde byla založena asi před 10 lety a již zdomácněla. lze 
to pozorovat třeba i na spotřebě vynikajícího misijního 
punče, který se stal již nedílnou součástí všech misijních 
jarmarků. dříve se prodalo mnohem více dětských dávek, 
jak by řekl klasik “lihuprostý alkoholický nápoj pro děti”, 
nyní bylo nutno navyšovat výrobu vynikajícího misijního 
punče pro dospělé. kromě rumu obsahuje březinovo víno 
ze zdejších želechovských vinic. originální. dětí zde bylo 
hodně, návštěvnost se zvýšila i v segmentu dospělých.

na misijním jarmarku jste letos mohli nakoupit výbor-

né buchty, koláče a cukroví všeho druhu, povoskované 
ekologické ubrousky, které může člověk použít opako-
vaně, misijní mošt a také skvělý mátový sirup z lípy. děti 
navyráběly mydýlka, vánoční přání, záložky do knížek 
a svíčky ze včelího vosku, dospělí dodali dřevěné chaloup-
ky, keramické hrnečky a zvonečky, dovezli se také misijní 
růžence a pexesa. doporučujeme: včasným nákupem vá-
nočních dárků zde se rafinovaně vyhnete předvánočním 
shonům a zbude vám více času prožít v klidu advent :) 

nejde ale hlavně o věci, nakupování apod. jde o velmi 
milé setkání. sedí se před kostelem, pije se káva, punč, 
horká čokoláda, nebo letos také mošt, k tomu si zakousne-
te buchtu a je čas si popovídat dýl, než jen krátce prohodit 
po mši jako jindy. k takovémuto setkání jste zváni všichni 

každou třetí neděli v měsíci do farní kavárny.
Mše byla ozdobena svahilskými a anglickými modlit-

bami početné scholy i scholičky pod vedením kytaristek 
jiřky březinové a vladislavy Mičulkové a dalších. děti byly 
oblečeny do patřičných úborů náležejících ke všem pěti 
světovým kontinentům. kostel byl plný, zúčastnili se i čet-
ní noví zastupitelé, kteří mají zájem budovat a rozvíjet 
obec. nelze zde všechny vyjmenovávat, zapojily se desít-
ky, vlastně stovky lidí. každý, kdo něco vyráběl, prodával 
i kupoval.
Mockrát vám děkujeme za účast i podporu! 

za farnost Želechovice nad Dřevnicí  
Pavel Sýkora, Nikola Balajková, Marta Sýkorová 

a Helena Březinová



dveře naší MŠ se po prázdninách znovu ote-
vřely 1. září a spolu s dětmi jsme vstoupili do no-
vého školního roku. během prvních dnů se děti 
seznamovaly s novým prostředím, se svými uči-
telkami a hlavně si užívaly přítomnosti kamarádů. 
začátek školního roku není snadný především 
pro nejmladší děti, pro které je nástup do MŠ pře-
lomovou událostí v jejich životě. Musí se vypořá-
dat s nepřítomností rodičů, s novými autoritami, 
s kamarády a také se spoustou pravidel. abychom 
všem dětem zpříjemnily nejen první týdny, ale 
i celý školní rok, zajistily paní učitelky dostatek zá-
bavných a vzdělávacích aktivit. 

PÍSEČNÁ ANIMACE
ve čtvrtek 15.9.2022 proběhla v prostorách ško-

ly písečná animace, kterou jsme jako školka mohli 
jít společně prožít. co to vlastně písečná animace 
je a jak probíhá? Tohle se pravděpodobně honilo 
v mnoha hlavičkách našich dětí. děti se na píseč-
nou animaci moc těšily, dokázaly vyslovit toto 
slovní spojení, ale až po celkovém zážitku na to te-
prve uměly i odpovědět. no a my vám to s radostí 
prozradíme. písečná animace je svým způsobem 
specifický druh umění, kdy paní animátorka kreslí 
pomocí jemného písku na podsvícenou plochu. 
Tato plocha se současně odráží přes dataprojek-
tor na plátně či bílé zdi. děti tak mohly pozorovat 
dvojí vjem; obrazce a příběhy, které se objevovaly 
na stěně a paní animátorku v akci. nebylo to však 
jen tak ledajaké kreslení. animace totiž měla svůj 
příběh, byla doprovázena tematickou hudbou 
a na konci konkrétními otázkami paní umělkyně; 
co děti viděly, jak byl příběh poskládaný, co se 
v něm měnilo a další z mnoha otázek, jež děti udr-
žovaly v tom, aby neztrácely pozornost. první blok 
tohoto programu byl prováděn v odlišných sché-

matech; (sluníčko měnící se 
v medvěda, duha, mráček, 
holčička aj.). v následném 
bloku děti rozpoznávaly 
nejrůznější pohádkové po-
stavy a jejich příběhy. celá 
animace byla zakončena 
kreslením do písku a s pís-
kem samotnými dětmi. 
Mohl si tak každý vyzkou-
šet náročnost i krásu této 
techniky. program byl velmi 
motivační a mluvě za všech-
ny děti jsme si to moc užili 
a těšíme se, až se budeme 
setkávat s uměleckými díly 
v písku na naší zahradě.

 
UKÁZKA DRAVCŮ

v pondělí 19.9. nás v Ma-
teřské škole navštívil pan 
sokolník se svými dravci. ve 
školním altánku jsme se do-
zvěděli spoustu zajímavých 
informací o významu a ži-
votě ptáků. seznámili jsme 
se s několika druhy dravců, 
z nichž nejvíce děti zauja-
la malinká sova – kulíšek 
nejmenší. nechyběly ani 
letové ukázky orla a káněte, 
vše doprovázeno vtipným a 
zajímavým výkladem pana 
sokolníka. i přes chladné 
počasí děti napětím ani 

nedutaly a s nadšením si opeřence pohladily. vy-
stoupení dravců bylo pro nás všechny příjemným 
zpestřením, které nám vykouzlilo úsměv na tváři.

 
PODZIMNÍ VÝZDOBA PEKÁR-
NY

se začátkem podzimu před-
školáci ze třídy Tygříků nelenili 
a připravili si pro vás malé zpes-
tření. nově se totiž můžete ko-
chat podzimní výzdobou pekár-
ny, která hraje všemi barvami, 
především těmi podzimními.

 
DIVADLO PLYŠOVÉHO MED-
VÍDKA

v pondělí 26.9. k nám do 
mateřské školy přijelo zahrát 
divadlo plyšového Medvídka 
se svou inscenací „jak si stro-
my povídají“. akce proběhla 
ve třídě „Tygříků“, kde se sešli 
i kamarádi z ostatních tříd a pří-
pravného ročníku. na první 
pohled děti mohly zaujmout 
úžasné látkové kulisy v životní 
velikosti, loutky, další rekvizity 
a zvukové efekty. celá hra byla 
zabalena do příběhů stromů; 
co vše je potřeba, aby stromy 
mohly žít. jaký život prožívají, 
kdo se vyskytuje v korunách 
stromů, k čemu slouží kořeny, 
k čemu zase listí a další dopro-
vodné scénky. děti po celou 
dobu s nadšením koukaly a tu a 

tam měly možnost přispět tleskáním či jinou spo-
lečnou aktivitou do děje.

zakončení divadélka proběhlo krásnou závě-
rečnou písničkou. 

 
ZPÍVÁNKY

ve středu 13.10. znovu děti navštívil pan čap-
čuch, který si s nimi zazpíval písničky na různá 
témata, která jsou dětem velmi blízká. zpívali 
společně například o zvířátkách v zoo, o rodině 
a také o hudebních nástrojích. písničky byly velmi 
chytlavé a děti nenechaly jen tak sedět – zpívaly, 
tančily a také se náramně bavily.

 
ODPOLEDNE s babičkou/dědečkem

dne 13. 10. 2022 se v naší mateřské škole konala 
velká sláva – babičky a dědečci slavili svůj svátek 
– den prarodičů. Třída soviček, Tygříků a veverek 
si tak pro ně nachystala hned několik aktivit – tvo-
ření, vzdělávací aktivity, práci s interaktivní tabulí, 
ale také zavzpomínaly na staré časy a ukázaly dě-
tem, jak se dříve používal telefon, nebo si mohli 
odpočinout s dětmi v relaxačním koutku. jako 
sladkou tečku si každá třída připravila hned něko-
lik štrúdlů, na které si taky sami nasbírali jablíčka 
v sadu u naší mateřské školy.

velmi si vážíme tohoto času dětí stráveného 
s  jejich prarodiči a utužováním mezigeneračních 
vztahů. chceme děti učit vzájemnému porozu-
mění, respektu a ohleduplnosti ke stáří. velkou 
spoustu dětí pak do školky i ze školky prarodiče 
doprovázejí, proto si taky zaslouží čas věnovaným 
právě jim.

Tohle všechno jsme společně zažili během prv-
ních měsíců školního roku a těšíme se na další 
úžasné zážitky. kolektiv - Mateřská škola želecho-
vice nad dřevnicí 

maTeŘská škola

12 05 2022 Želechovický
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ADAPTAČNÍ KURZY SE I LETOS VYDAŘILY
Úvod letošního školního roku patřil již tradičně adap-

tačním kurzům žáků šestého ročníku. Tentokrát jsme 
zvolili vzdálenější místo pobytu a také přidali jeden 
den navíc. Útočiště pro nadcházející tři dny jsme nalezli 
v hotelu koník v karolince a v penzionu Gaudeamus ve 
velkých karlovicích. 

 
obklopeni nádhernou přírodou a dobrou náladou 

jsme společně pracovali na tom, aby se žáci lépe po-
znali, naučili se efektivně spolupracovat a také sdílet své 
názory a pocity. věříme, že získané dovednosti si naše 
děti přenesou i do školních lavic a že na společné zážitky 
budou vzpomínat ještě dlouho po návratu domů.

 
Z ohlasů žáků:
„adapťák byl super, určitě doporučuju.“ eliška
„nejvíc se mi líbil vodní svět. Ten den byl nejlepší.“ ni-
kola
„překvapilo mě, jak mi sedly spolubydlící.“ vendula
„Těším se na další zážitky.“ zuzana
„bylo to velmi dobré a skvělé, určitě se tam těšte! chci 
vám všem poděkovat za to, jak jste byli všichni úžasní. 
Tak zase za rok na dalším adapťáku!“ sandra
„o adaptačním kurzu jsem si myslela, že si ho moc neu-
žiju, ale opak je pravdou. poznala jsem holky, o kterých 

jsem si myslela, že mi nesednou a nebudu si s nimi ro-
zumět. bylo dobře, že jsme skončily spolu na pokoji, 
hodně jsme se zasmály a sblížily se. všichni si stěžovali 
na tvrdé postele, což je škoda, ale i tak jsem si to moc 
užila.“ eliška
„celý adapťák se mi líbil. Užil jsem si to a těším se na dal-
ší zážitky se třídou.“ samuel
„adaptační kurz byl skvělý a paní učitelky byly moc 
milé.“ romana
„a nejlepší bylo, jak honza vybafl na paní učitelku, když 
jsme pro ostatní nachystali stezku odvahy.“ sára

DEVÁŤÁCI NA PROHLÍDCE MUZEA NA KOLECH
v období první republiky byli českoslovenští legi-

onáři uznáváni za svůj podíl na vzniku samostatného 
československého státu. pak ale přišlo dlouhé období 
totality, která se je z našich dějin snažila záměrně vy-
mazat. současný projekt legie do škol chce povědomí 
o hrdinství legionářů a jejich zásluze na vzniku repub-
liky znovu oživit. součástí projektu je i legiovlak, což je 
replika legionářského vlaku z let 1918 až 1920, kdy se 
tisíce československých legionářů přepravovaly ruskem 
po Transsibiřské magistrále.

 
legiovlak již několik let křižuje českou republiku 

a v prvním zářijovém týdnu dorazil opět do zlína. de-

váťáci, kteří se o československých legionářích učili na 
konci loňského školního roku, si tak jeho návštěvu ne-
mohli nechat ujít.

nejprve v promítacím vagoně zhlédli dokumentární 
film československé legie 1914-1920, následně je prů-
vodce v legionářské uniformě provedl všemi vagony 
vlakové soupravy a v každém voze podal odborný, ale 
velmi poutavý výklad.

žáci si postupně prohlédli vagon pro řadové vojáky 
zvaný těpluška, luxusní vagon pro důstojníky, štábní 
vůz, zdravotní vůz, plošinový vůz s polní kuchyní, va-
gony s kovářskou a krejčířskou dílnou, poštovní vůz, 
obrněný vagon a prodejní vůz. v každém vagonu byly 
nainstalovány informační panely, na nichž si žáci v pří-
padě zájmu mohli sami přečíst podrobnější informace 
o daném tématu.

na závěr prohlídky mohli deváťáci zjistit, jestli i oni 
mají mezi svými předky legionáře, protože posádka vla-
ku dokáže hledat konkrétní osoby v databázi, kterou se 
i díky návštěvníkům daří doplňovat o nové informace.

Mgr. Lenka Oborná

MOŠTOVÁNÍ 2022
podzim je hlavním, ale také posledním obdobím 

sklizně úrody z našich zahrad a sadů. letos byly výborné 
podmínky obzvláště pro jabloně, a tak se i nám na školní 
zahradě urodilo hodně jablek. děti jablíčka sice průběž-
ně zpracovávaly k pečení štrůdlů a dalších dobrot, ale 
i tak nám jich hodně zbylo. díky velké úrodě jsme mohli 
i letos uspořádat moštování jako celodenní projektový 
den pro celou základní školu.

 
Této náročné akci předcházely velké přípravy: ce-

loškolní sbírání jablek, jejich uskladňování, přebírání, 
odstraňování nahnilých, příprava drtičů, zapůjčení lisů, 
donesení várnic ze školní jídelny, nachystání kbelíků, 
kuchyňského nádobí, hrníčků atd. s vyhlídkou přívěti-
vého počasí jsme nakonec zvolili jako termín moštování 
čtvrtek13. října. Tentokrát jsme si vyzkoušeli práci v tan-
demu dvou moštovacích pracovních skupin. 

 
jednu skupinku řídil pan učitel Michal cholek a dru-

hou pan školník karel dolina. velkou pochvalu si zaslou-
ží všichni kluci, kteří svědomitě pracovali a pomáhali 
s  moštováním, ale i děvčata, která jako komunikační 
spojka perfektně koordinovala plynulou obměnu tříd 
tak, aby vše probíhalo jako na drátkách. počasí nám 
nakonec přálo a jablek a šťávy bylo tolik, že jsme se 
podělili i se všemi zaměstnanci školy. Mošt byl vskutku 
slaďoučký jako med a celý den se nesl ve velmi příjem-
ném a pohodovém duchu. Už se těšíme na úrodu jablek 
příští sezónu! 

Jsme zvědaví, zda překoná tu letošní. 
Mgr. Markéta Vlčková

základní škola
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TEAMBUILDING ŽÁKOVSKÉHO PARLAMENTU
seznámení se s novou partou, bližší poznání jednot-

livých členů týmu, nastartování vzájemné komunikace 
a spolupráce, navození příjemné atmosféry v kolektivu. 
To jsou hlavní cíle teambuildingu, který naše škola již 
tradičně pořádá na začátku školního roku pro nově zvo-
lené „parlamenťáky“. letošní teambuilding se pod vede-
ním koordinátorky žákovského parlamentu Mgr. lenky 
oborné a školní metodičky prevence Mgr. blanky Gallo-
vé konal ve čtvrtek 6. října 2022 v areálu sokolovny v 
lípě. hodnotíme ho jako vydařený a věříme, že pomohl 
k efektivnímu fungovaní našeho žákovského parlamen-
tu v tomto školním roce.

Reakce „parlamenťáků“ na společně strávený den:
„hodně zábavy a dobrá atmosféra.“ Tomáš
„dnešek byl brutální, moc se mi to líbilo. všechny už 
jsem poznala osobně. bylo to fajn. děkuji paní oborné a 
paní Gallové.“ eliška
„bylo to dobré. kolektiv byl super. Moc jsem si to užil!“ 
jakub
„líbily se mi všechny aktivity. byla to zábava. Mám nové 
kamarády a myslím, že nám spolu bude v parlamentu 
dobře.“ dominik
„Moc mě to bavilo. nejvíc se mi líbila olympiáda na kon-
ci.“ Tatiana
„celá akce se mi líbila. oceňuji olympiádu.“ benedikt
„bylo to skvělé. Teambuilding nás spojil.“ david
„Myslím, že to splnilo účel a že jsme se dobře seznámili. 
líbilo se mi to moc! děkuji paní učitelce oborné a paní 
učitelce Gallové.“ aneta
„Moc se mi to líbilo. byl to skvělý den. jsem rád, že se 

teambuilding uskuteč-
nil.“ filip
„Teambuilding nás dobře 
stmelil, ale hlavně jsem 
nešel do školy. Takže good.“ Tomáš

NA SKOK VE VÍDNI
nejen pro žáky-němčináře byl určen jednodenní zá-

jezd do vídně. ochutnat trochu z atmosféry bývalého 
hlavního města c. a k. monarchie se v pátek 21. října vy-
dalo 52 žáků 9. ročníku. vídeňané jsou naštěstí na turisty 
připravení, a tak své jazykové schopnosti mohli zapojit 
všichni (když to nešlo jinak, tak i anglicky, popř. rukama 
nohama). 

abychom nezvyšovali koncentraci českých dětí na 
jednom místě, každá třída měla svůj program – společ-
ně jsme strávili jen cestu vlakem (mimochodem: z otro-
kovic jste ve vídni za necelé dvě hodiny, bez přestupu!). 
a zvlášť zpáteční cesta byla plná dojmů: stephansplatz, 
stephansdom, schönbrunn, haus des Meeres (okuso-
vání rybičkami a výhled na vídeň z 11. patra v ceně), 
naturwissenschaftliches und kunsthistorisches Muse-
um, U-bahn, Tiergarten (koaly a pandy, tučňáci císař-
ští, kteří vypadají trochu jako rozcuchaný „franta pepa 
jednička“), Mozartkugeln, hofburg… paní učitelky si 
vychutnaly kávu a sachertorte s výhledem na zahrady 
schönbrunnu z letohrádku Gloriette. Takové zájezdy ne-
jsou prospěšné jen z důvodu praktického použití jazyka: 
orientace ve městě, komunikace s průvodčím ve vlaku, 
placení cizími penězi, schopnost přepočítat si cenu vý-
robku na koruny (a posoudit, zda za takovou cenu kou-

pím), německé názvy ulic, nápisy a reklamní poutače, 
automat na jízdenky, mísení kultur ve velkém městě, ně-
kteří žáci udělali svou první zkušenost s dopravou met-
rem… žáci 9.b se zúčastnili ankety na téma veganství a 
také si zazpívali a zatančili s místními "street artists". no 
a samozřejmě rozchod 😊. stálo by za to spočítat, kolik
znalostí, dovedností a kompetencí jsme vynaložili. 

 
velmi příjemný bonusem je, že do mnoha památek 

ve vídni mají školní skupiny (popř. i děti do 19 let, pokud 
jdou s rodinou) vstup zdarma. nikdo nepotřebuje vidět 
razítko, jednou je muzeum pro vzdělání, tak pojďte. 
sbírky zvířat a minerálů, úžasné oddělení antropologie, 
expozice artefaktů z egypta, antické umění, kameje, 
sbírka mincí, originály Tiziana a Michelangela – vše mož-
no vidět na vlastní oči. i Willendorfskou venuši (člověka 
překvapí, jak je prťavá). 

vídeň už se začíná halit do vánočního, počasím na-
štěstí náš zájezd naplňoval představu o hezkém podzi-
mu. Troufáme si tvrdit, že vídeň se svou kosmopolitní a 
k turistům otevřenou atmosférou zapsala u všech nato-
lik, že si návštěvu rádi zopakují i soukromě. 

Doprovázející paní učitelky a asistentky

UŽ ZNÁME JMÉNA NOVÝCH „PARLAMENŤÁKŮ“!
v pátek 16. září 2022 ožila naše škola volbami. všichni 

žáci 4. až 9. ročníku měli po roce opět možnost zvolit si 
dva zástupce do žákovského parlamentu. v pondělí 19. 
září pak mohli volit i ti žáci, kteří z různých důvodů v pá-
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tek ve škole chyběli. po odevzdání posledního hlaso-
vacího lístku volební komise složená z loňských „parla-
menťáků“ pečlivě spočítala všechny hlasy a zjistila, kdo 
bude letos jednotlivé třídy v parlamentu zastupovat. 
jsou to:
4. A
just hugo
Šimeček benedikt Maria
4. B
horák filip
vojtěšek zdeněk
5. A
bartoňková anna
karkošková nela
5. B
Machů adéla
Mikešová kristýna
6. A
hubáček Matyáš
polanská viktorie
6. B
divílek dominik
kollerová Tatiana
6. C
Machalová amy
smočková alexandra
7. A
brázdil Matyáš
křupala jakub
7. B
hurta Martin
staffa adolf
8. A
Miroš jakub
regner jakub
8. B
koller david josef
ordelt Tomáš

9. A
priessnitz Tomáš
9. B
letos nemá žádného zá-
stupce.
9. C
juříková aneta
strouhalová eliška

 
vítězným kandidátům 

gratulujeme a přejeme 
jim mnoho úspěchů v je-
jich práci pro školu!

Mgr. Lenka Oborná

JAK NA FINANCE
zdálo by se vám, že 

děti a finance, děti a pod-
nikatelské uvažování, děti 
a investice jsou nesluči-
telné pojmy? využili jsme 
nabídky fakulty huma-
nitních studií Univerzity 
Tomáše bati ve zlíně, 
která nám dohodla lek-
tora, a žáky ze sedmých 
až devátých ročníků jsme 
nechali zasvětit do tajů 
uvažování v číslech. jejich 
průvodcem byl ing. Moj-
mír novák, specialista na 
finanční gramotnost a au-
tor několika příruček také 
pro děti školou povinné.

v první části projek-
tu se naši žáci vydali na 
univerzitní půdu, kde se 
seznámili s některými zá-
sadními pojmy fungování 
ekonomiky. cílem bylo 
probudit v nich dlouho-
dobější uvažování o tom, 
jak se zajistit na klidný ži-
vot podle svých představ. 
Mnoho dětí zatoužilo stát 
se „německým důchod-
cem“, na jehož nakládá-

ní s úsporami lektor ukázal, jak zhodnotit svůj kapitál. 
diskutovali jsme také o tom, co je součástí cen výrob-
ků, jak funguje inflace a nezaměstnanost. děti se také 
pochlubily, že mnoho z nich už má svůj dětský účet a 
platební kartu.

pokračování programu již probíhalo na naší škole. 
v menších skupinách se děti zabývaly příjmy a výdaji 

rodinného rozpočtu, pracovaly s představami o svém 
prvním platu, o tom, do čeho investovat, když v rodin-
ném rozpočtu nějaký kapitál zůstane. jednou z hlavních 
myšlenek tohoto setkání bylo také směřování k vytče-
nému cíli a motivace – a to je téma aktuální nejen pro 
deváťáky, kteří se na jaře chystají pokořit další schůdek 
ke svému životnímu snu.

i když téma bylo velmi košaté a pro děti občas ob-
tížně pochopitelné, lektor svým nasazením, smyslem 
pro humor a schopností okamžitě reagovat na dění ve 
třídě získal naše sympatie. děti stály o interakci a pro 
obě strany byl společně strávený čas obohacením. po-
važujeme za nutné se tématům spojeným s hospoda-
řením věnovat, protože čím dřív se děti naučí plánovat 
své výdaje a myslet také na něco jiného než okamžité 
světské požitky, tím zodpovědněji budou k financím při-
stupovat i v dospělosti.

děkujeme fakultě humanitních studií UTb za zpro-
středkování besedy a pozvání do skutečných vyso-
koškolských učeben, panu lektoru Mojmíru novákovi 
za tolerantní přístup a elán a žákům za zaujetí pro věc 
a pěknou spolupráci.

 
NEBEZPEČNÝ TREND MEZI DĚTMI – NIKOTINOVÉ 
VÝROBKY

vzhledem k tomu, že počet závislých dětí na nikoti-
nu stoupá, je potřeba se o tuto problematiku zajímat, 
přistupovat k ní preventivně a v případě potvrzení zá-
vislosti situaci řešit.

Typický věk pro první cigaretu je 10–12 let, přičemž 
mezi dětmi jsou nyní mnohem populárnější šňupací ta-
bák či nikotinové sáčky. nikotinové sáčky (značky lyft, 
velo) jsou poměrně novou kategorií výrobků, které ob-
sahují nikotin bez tabáku, tudíž nepodléhají zákonné 
regulaci. kdokoliv si je proto může koupit v libovolném 
množství, což dnes využívají ve velkém množství i děti 
na základních školách. 

Fakta o nikotinových sáčcích: 
•	 Jsou	to	nenápadné,	malé	bílé	sáčky,	které	se	umisťu-

jí mezi rty a dásně. jsou atraktivně balené v krabičce 
tvaru puku, mají různé lákavé příchutě, třeba ovocné 
či sladké.  

•	 Při	 jednorázové	 aplikaci	 může	 dojít	 k	 bolesti	 hlavy,	
zvracení, podráždění sliznice a trávicího traktu, nevol-
nosti. 

•	 Při	dlouhodobém	užívání	způsobují	psychické	problé-
my, poruchy pozornosti, úzkost a jiná rizika spojená 
s užíváním návykových látek.

•	 Riziko	závislostí	je	mnohonásobně	vyšší	než	u	cigaret.	
•	 Dětem	hrozí	předávkování	samotným	nikotinem,	jeli-

kož jeden sáček průměrně obsahuje 4-7 mg nikotinu, 
nicméně najdou se i na českém trhu takové, které mají 
až 50 mg nikotinu. dítě tak může naráz do těla dostat 
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i takové množství nikotinu jako z 3-20 vykouřených ci-
garet. 

•	 Za	smrtelnou	dávku	nikotinu	je	přitom	považováno	30	
až 60 mg. i jeden nikotinový sáček tak může mít fatální 
důsledky. k předávkování nikotinem nejčastěji dochá-
zí, pokud dítě žvýká více sáčků najednou nebo sáček 
omylem spolkne. 

•	 Dospívající	kolem	šestnácti	 let	konzumují	nikotinové	
sáčky s tvrdým alkoholem, což je pro organismus mla-
dého člověka opravdu ničivá kombinace. 

•	 Zákeřnost	nikotinových	sáčků	tkví	mj.	i	v	jejich	nená-
padnosti – nejsou vidět a mohou se prakticky užít kde-
koli a kdykoli.  

•	 Organismus	mladého	člověka	není	dovyvinut	 fyzicky	
ani psychicky a závislost u něj se může rozvinout rych-
leji než u dospělého. nikotinové sáčky mohou sloužit 
jako přestupní stanice k jiným drogám, například ma-
rihuaně.

co říci závěrem? zajímejme se společně o to, co dě-
lají naše děti ve volném čase, učme je vyrovnávat se se 
stresem, zajímejme se o jejich trápení, posilujme jejich 
sebevědomí. nenechme vstoupit do jejich životů zby-
tečnou závislost, jejíž následky mohou být v delším ča-
sovém horizontu nedozírné.

Mgr. Blanka Gallová (školní metodička prevence) 
a  Mgr. Adéla Ševečková (školní psycholožka)

OKÉNKO ŠKOLNÍHO SPORTOVNÍHO KLUBU
Podřevnická sportovní liga 2022 – 2023

podřevnická sportovní liga základních škol je celo-
roční soutěž v deseti vybraných sportech, která je orga-
nizovaná pro mladší a starší žáky/žákyně v našem regio-
nu. díky systematickému hodnocení, získávají družstva 
body dle umístění. Ty se průběžně sčítají a doplňují do 
tabulky. vítěznému družstvu bude předán putovní po-
hár.

Atletický čtyřboj
ve čtvrtek 29. září se naše reprezentační družstvo zú-

častnilo atletického čtyřboje, který byl organizován na 
základní škole ve Štípě.

v nejmladší kategorii (4. a 5. třídy) nás reprezentovaly 
adélka červená a adélka Machů, která vybojovala krás-
né první místo. ve stejné kategorii nás reprezentovali 
chlapci Tobiáš Trchalík a josef Šenkeřík.

v kategorii 6. a 7. třídy nás reprezentovala nela lati-
náková a z chlapců Šimon chmela a nikos kotopulos, 
který svou kategorii vyhrál.

v nejstarší kategorii (8. a 9. třídy) nás reprezentova-
ly lucie vavrušová a kristýna křupalová, která obsadila 
stříbrnou pozici. jakub regner a david chmela nás re-
prezentovali mezi chlapci.

všem zúčastněným děkujeme za vzornou reprezen-
taci.

Fotbalový turnaj
na hřišti v lužkovicích se dne 7. 10. 2022 konal fot-

balový turnaj – další ze série podřevnické sportovní ligy. 

Turnaj byl uspořádaný pro dvě kategorie 1. -  3. třída a 
4. - 5. třída. naše starší kategorie na turnaji nenašla tým, 
který by ji porazil, všechna utkání vyhrála a na turnaji 
obsadila 1. místo. Mladší kategorie si vedla taktéž skvě-
le, pouze jeden prohraný zápas je vyřadil z boje o první 
místo. nakonec získali kluci krásné 2. místo.
Gratulujeme!

Okresní kolo ve florbalu
skvělý výkon a 2. místo na domácím hřišti přinesly 

našim florbalistům a florbalistkám zasloužený postup 
do krajského finále, které se konalo v Uherském brodě. 
celý tým předváděl po celý turnaj obrovské týmové na-
sazení, silnou vůli a obratnost. Turnaj proběhl ve velmi 
příjemné sportovní a společenské atmosféře.

bohužel v krajském finále jsme už nestačili na silné 
soupeře a další postup do celorepublikového finále 
jsme nevybojovali.

děkujeme tímto za finanční podporu panu Michalu 
zámečníkovi, paní ivetě horákové a panu pavlu petrášo-
vi, kteří zajistili našemu družstvu komfortní dopravu do 
Uherského brodu - mikrobusem.

 

Trnavský vrch
Trnavský vrch je závod v přespolním běhu. Už z ná-

zvu je patrné, že se běží v kopcovitém terénu. rozhodně 
to není nic jednoduchého a opravdu prověří kvality zá-
vodníků. závod má již dlouholetou tradici a stal se také 
okresním přeborem.

naši školu reprezentovali tito žáci a žákyně.
Tomáš bařina, karel hlavička, aneta elšíková, ilona 

Minářová, Martin hurta, Martin křížka a lukáš vojtěšek.
Gratulujeme Martinu křížkovi, který se umístil na 

skvělém 3. místě.
poděkování za reprezentaci patří i všem dalším našim 

závodníkům, kteří se postavili na start závodu.
 

Michaela Bařinová, 
a Školní sportovní klub

17zpravodaj 2022 05



žáci, učitelé, vedení školy i ostatní pracovníci zUŠ 
Morava zahájili školní rok 2022/2023 velmi energic-
kým startem. již druhý týden v září navštívila školu 
komise odborníků české školní inspekce a provedla 
šetření na několika střediscích naší rozvětvené insti-
tuce, která dnes čítá přes 1300 žáků a více než 100 
pedagogů. inspektoři neshledali v práci školy žádná 
pochybení a popřáli učitelům hodně zdaru v peda-
gogické práci a žákům radost z jejich uměleckých ak-
tivit. žáci se samozřejmě hned od nástupu do školy 
začali věnovat opakování již nastudovaného reper-

toáru a přípravě repertoáru nového, aby se mohli, 
jak je naším zvykem, zapojit do bohatého kulturního 
života v regionu. hned 16. října vystoupili žáci zUŠ 
Morava ze želechovic z cimbálové třídy Mgr. zuza-
ny lapčíkové na dětském festivalu řemesel a profesí 
budoucnosti v 15. budově baťova institutu ve zlíně. 
celou neděli doprovázeli svojí cimbálovou hrou akci 
pro rodiny s dětmi, která představila nejrůznější 
řemesla formou interaktivních dílen a workshopů, 
kde také skvěle reprezentovala výtvarný obor zUŠ 
Morava výstava žákovských výtvarných prací. paní 

učitelka lucie fajkusová představila dětem další 
atraktivní strunný hudební nástroj – harfu a pan 
Mgr. Marek obdržálek, který vyučuje v želechovicích 
hru na housle, představil dětem rodinu smyčcových 
hudebních nástrojů – housle (od dětských ¼ až po 
koncertní housle celé), violu a violoncello. velmi 
příjemný víkendový happening byl hojně navštíven 
rodiči s dětmi. 

Mgr. Zuzana Lapčíková
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v sobotu 10.9.2022 se uskutečnil v pořadí již 8.roč-
ník ve vaření kotlíkového guláše pasecký kotlík.

do letošního ročníku se přihlásilo 11 soutěžních 
týmů jak z řad domácích z pasek, tak i z lípy, zeleného 
údolí, zádveřic, Malenovic a prštného.

počasí vydrželo přes celý den pěkné a tak si mohla 
opět velká spousta návštěvníků ochutnat guláše při-
pravené soutěžnímy týmy.

o příjemnou hudební atmosféru se opět postaral 
p. leoš botek a jako host také cimbálové duo v podání 
paní z. lapčíkové se svým žákem.

Výsledky - divácké hodnocení
1 . jaroslav paták a věra Mikelová
2. Martin a eva patákovi
3. patrik Minařík a Tomáš ohnutek 
výsledky - porota
1 . jaroslav paták a věra Mikelová
2. Martin a eva patákovi
3. salajovi

 Cena za nejhez-
čí stánek – Sala-
jovi

závěrem chci 
poděkovat všem 
soutěžícím za 
účast, dále pak 
všem z řad or-
g a n i z a č n í h o 
týmu za výbor-
ně odvedenou 
práci, také všem 
partnerům za 
podporu akce 
a hlavně všem, 
kteří si našli čas a 
navštívili letošní 
ročník. s  přáním 
pevného zdraví 
vám všem  

Marek Kobliha

v sobotu 15.10.2022 se konalo na pasecké zbrojni-
ci již podruhé posezení u cimbálu s cimbálovou mu-
zikou valašského souboru kašava. nu tuhle kulturní 
akci si našlo cestu cca 80 našich spoluobčanů, kteří 
zde strávili příjemný večer s přáteli a pěknou muzi-
kou. věříme, že se všem akce líbila a určitě ji příští rok 
budeme pořádat znovu. Marek kobliha

zdravím všechny příznivce našeho spolku.
co je u nás nového?  Máme nové slepice, kachny běž-

ce a kačera husokachny pižmové.
na jaře, pokud se podaří, budeme mít malé kachňát-

ka. od září jsme zahájili pravidelné a celoroční  „aktivity 
s koňmi“  je to kroužek pro děti od 6 let, kde děti učíme 
vztahu ke koním, starat se o koně a také základům jež-
dění.  

kroužkové děti se také účastní svodu koní a navště-
vují hřebčince. chystáme i výlet do Tyrolska za haflingy.

 
dne 17. listopadu máme den na ranči pro děti, od 

8 – 16 hod, je to státní svátek, tak už můžete své děti 
přihlašovat. přihlášky na email: robonsonkyos@seznam.
cz. děti mají zajištěný program, dozor, pojištění a oběd. 
cena je 500,- kč/dítě.

 Tento den je vždy plný zážitku se zvířaty. děti krmí 
zvířata, uklízejí stáje, pastviny, vozí se na koních atd.

 
Nejdůležitější je mazlení se zvířaty.

letos plánujeme i vycházku s oslem kubou po okolí. 
Myslíme, že to bude ojedinělý zážitek pro některé děti.

Prosinec 2022
3. prosince nás najdete na rozsvícení vánočního stro-
mečku u prodejny coop v želechovicích, kde bude-
me nabízet na prodej vánoční punč pro děti i dospělé 
a drobné suvenýry s našimi zvířátky.
6. prosince na sv. Mikuláše budeme mít Mikulášské 
focení s našimi koníky od 16 hod. přijďte se vyfotit se 
svými dětmi.  
štědrý den - 24.12.  každoroční krmení zvířat od 12 – 
13 hod. přineste jim dobroty, ať se taky mají dobře, jak 
my lidi.
26. prosince máme už třetí ročník Štěpánské koledo-
vání s ochutnávkou cukroví. přijďte mezi nás na koledu. 
akce se koná od 15 hod u nás na statku. letos to bude-
me mít ve starém domě. kdo umí hrát na nějaký nástroj 
tak ho přibalte s sebou. Malé občerstvení zajištěno.
31. prosince - na silvestra máme celodenní aktivity pro 
kroužkové děti a o půlnoci krmení koní a přečkání silvest-
rovské noci do doby až se Uklidní ohnosTroje.
držte nám pálce, ať vše dopadne jak má. 

Za Robinsonky,o.s napsala Halina Bílková,
předsedkyně spolku.

Pasecký koTlík 2022

Posezení u cImbálu 
na Pasekách

PodzIm u robInsonek 2022
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JSME VÍTĚZOVÉ!
letošní ročník soutěží Grand prix 8. okrsku byl vel-

mi napínavý od začátku až do konce. o první místo 
jsme se od první chvíle přetahovali se sborem hasičů 
z pasek, ale nakonec vyhráli ti lepší, a to jsme ten-
to rok byli my. bojovat bez jasného výsledku až do 
poslední soutěže bylo velmi napínavé a rozhřešení 
tohoto ročníku přinesla soutěž v polichně. polichno 
připravilo všem soutěžícím velmi extravagantní trať, 
která se táhla přes dětské hřiště a obsahovala řadu 
překážek. hned na začátku soutěže bylo zjištěno, 
že nefunguje časomíra, a tak se muselo závodit na 
stopky. Tím bylo hned jasné, že tady půjde o setiny, 
a taky to tak bylo. napětí mezi soutěžními družstvy 
by se dalo krájet. v momentě, kdy kluci z pasek a z ja-
roslavic zaběhli velmi těsný čas, nám bylo jasné, že 
tohle bude těžké. vše šlo jako po drátě a až na malý 
zádrhel se nám útok podařil. předběhli jsme kluky 
z pasek a zařadili se za jaroslavice, což v součtu bodů 
znamenalo jediné. jsme vítězové sezóny 2022!

 
Hoří, aneb musíme si pomáhat!

v polovině září jsme se zúčastnili výše zmíněné 
akce, kterou pořádal dětský domov zlín. na místo 
jsme přijeli pod majáky, abychom na sebe upozor-
nili a hned se trochu uvedli. jakmile jsme vystoupili 
z naší cisterny, téměř ihned se nás ujala moderátor-
ská dvojice pat a Mat. Ti nás samozřejmě začali zasy-

pávat velkým množstvím otázek, na které jsme ani 
nestíhali odpovídat. poté jsme dětem ukázali naši 
výjezdovou techniku, výstroj hasiče při požáru, ale 
také i výstroj hasiče zdravotníka. dále jsme malým 
i velkým zvědavcům předvedli naši dýchací techniku 
a pověděli jsme jim pár informací o dobrovolných 
hasičích. na závěr jsme předvedli hašení z děla, které 
děti ocenily bouřlivým potleskem. závěrem bychom 
chtěli poděkovat dětskému domovu zlín za pozvání 
a obětavost nejen při organizaci tak vyvedené akce, 
ale především za dlouholetou péči a starost o všech-
ny děti, kterým osud přichystal mnoho těžkého.

Bezpečnostní dohled
v neděli 2. října jsme vyjeli v zásahovém počtu 

4 lidí k bezpečnostnímu dohledu na psí závody tzv. 
Tlapkros do zlína-příluky na Štákovy paseky, které 
pořádal spolek Musher klub Tlapky v tahu. konal se 
zde závod lesem v několika disciplínách, např. psi 
tahali kolo, koloběžku nebo jen běžce. kromě bez-
pečnosti jsme také doplňovali malé vany vodou pro 
závodící psy a prováděly další činnosti, které byly po-
třeba. jednalo se o velmi pěknou akci pro všechny 
milovníky psího sportu. Určitě ji doporučujeme.

Školení vedoucích mládeže
v pátek 23. září se bratr kryštof balajka a ses-

tra ivana hrazdirová zúčastnili školení vedoucích 
mládeže v Morkovi-
cích. prvním bodem 
programu byla porada 
o  blížícím se podzim-
ním kole hry plamen 
v  rackové. následo-
vala retrospektiva 
na uplynulý ročník 
hry plamen, kdy bylo 
možnost upozornit na 
nedostatky z minulých 
ročníků této soutěže. 
dále se probírala avi-
zovaná změna o  vy-
jmutí závodu požární 
všestrannosti ze hry 
plamen, která má pod-
zimní a letní kolo. poté 
již následoval krátký 
test, který prověřil 
schopnosti a vědo-
mosti všech vedou-
cích, aby mohli nadále 
pracovat s  mládeží a 
mohlo se jet domů.

Hra Plamen mladých hasičů – podzimní část
druhou říjnovou sobotu se naši mladí hasiči zú-

častnili podzimního kola hry plamen na nedaleké 
rackové. vlastně spíše pohárová soutěž v závodu 
požární všestrannosti. po příjezdu v brzkých ranních 
hodinách jsme se šli zaregistrovat a zopakovali jsme 
si vše potřebné k soutěži. okolo 12. hodiny jsme se 
dostali na řadu a vyrazili na stanoviště. ihned po prv-
ním stanovišti jsme na střelbě ze vzduchovky získali 
12 trestných bodů. na dalších stanovištích už to bylo 
lepší a celkový čas po zaběhnutí byl velmi dobrý. 
v ten moment bychom obsadili krásné 5. místo. bo-
hužel však po přičtení trestných bodů jsme se umís-
tili na 19. místě. i tak jsme, ale náročnou trať zvládli 
na výbornou a poprali jsme se s celou soutěží velmi 
statečně.

 
Vodění berana a hodová zábava

jako každý rok, tak i letos se u nás v obci uskuteč-
nily hody.. ráno po nezbytném občerstvení jsme se 
společně s muzikanty vydali na cestu po naší obci. 
procházeli jsme s beránkem celou obec od domu 
k  domu a hráli jsme našim občanům písničky na 
přání. Tím, že naše obec není zrovna nejmenší, nám 
tohle veselí zabralo celý den. navečer jsme se vrátili 
zpět na zbrojnici, kde jsme konečně odpočinuli bo-
lavým nohám a povečeřeli. Mezitím druhá parta už 
od odpoledních hodin chystala sál sokolovny, kde 
se večer konala zábava se skupinou freQence a vi-
taminM. všem velmi děkujeme za příspěvky do sbo-
rové kasy a drobné občerstvení po celý den. jsme 
velmi rádi, že jste si přišli užít i večerní zábavu a za 
rok se na vás zase těšíme.

 
Za SDH Želechovice nad Dřevnicí 

Ing. Petr Hrazdira – starosta, Kryštof 
Balajka – trenér mládeže, Mgr. Veronika Zichová

hasIČI ŽelechovIce
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prázdniny utekly jako voda a v září se s hasičský-
mi soutěžemi opět roztrhl pytel. hned první sobotu 
jsme se zúčastnili dokonce čtyř soutěží. den jsme 
zahájili na soutěži zlínské ligy v Mysločovicích, kde 
jsme se staršími žáky v 9 hod. ráno nastoupili jako 
první tým na startu. podařil se nám skvělý útok 
v čase 14:12. až během dne jsme zjistili, že tento čas 
stačil na 2. místo z 25 družstev starších žáků.  

na útoky dalších týmů jsme nemohli čekat, pro-
tože jsme vyrazili do ludkovic, kde se k nám mělo 
přidat naše družstvo mladších. děti byly po dvou-
měsíční pauze nadšené a zároveň lehce nervózní, 
i kvůli dlouhému čekání na jejich samotný start. ka-
ždopádně útok děti zvládly výborně a i přesto, že to 
na přední umístění nestačilo, byli jsme všichni s vý-
konem spokojeni. družstvo starších, které šlo další 
v pořadí mělo smůlu v zapojení hadice c do rozdě-
lovače, která se během útoku rozpojila. čas přes 20 
sekund znamenal odsunutí do druhé desítky. další 

zastávka byla v nedašově, kde jsme jeli opět jen 
s týmem starších. Tady jsme se nestihli ani pořádně 
rozkoukat a už jsme stáli na startovní čáře. ani tady 
se nám nedařilo a prášící proudnice způsobila se-
střelení terče ve 20 vteřinách a z toho bylo nakonec 
8. místo z 12. po 16. hod jsme dojeli domů, abychom 
si chvíli odpočinuli a po půl deváté večer jsme vyjeli 
zakončit soutěžní den do lhotky na noční soutěž. 
startovali jsme 28. v pořadí z 30 družstev a na start 
jsme šli 23:15. nasvícení základny spolu se startovní 
a nástřikovou čárou, plus svítící káď a blikající terče 
při sestřelení mělo magickou atmosféru. Útok nám 
vyšel skvěle a čas 14:65 znamenal 2. místo. odvezli 
jsme si nejen pohár za umístění, ale náš proudař Ma-
těj získal pohár za nejrychleji sestřelený terč soutěže 
v čase 13:19.  

další sobotu jsme vyjeli na soutěž do Machové, 
která je ve zlínské lize. za velmi krásného počasí zde 
dorazilo 22 družstev ve starší kategorii. Útok nám 

vyšel pěkně s drobným zaváháním na proudu, kte-
ré nás nakonec odsunulo na bramborovou příčku. 
v neděli nato byla poslední soutěž zlínské ligy na 
náměstí Míru ve zlíně. My jsme přijeli s družstvy star-
ších i mladších žáků. za příjemného slunného počasí 
dorazilo celkem 47 týmů, aby slavnostně zakončili 
sérii soutěží ligy. našim mladším chyběl jeden člen, a 
tak šli v šesti. družstvo je velmi mladé a čtyřletý daví-
dek to jen potvrzuje. přesto děti útok zvládly úspěš-
ně dokončit a za odměnu si všichni zaslouženě slízali 
zmrzlinu. starší měli drobné zaváhání na proudu, a 
proto skončili na 7. místě. z dvanácti soutěží zlínské 
ligy se starší zúčastnili pouze pěti a přesto se nám 
podařilo dosáhnout na skvělé 7. místo z 26 družstev.  

Třetí zářijovou sobotu byla brigáda, kde chlapi 
v  areálu výletiště připravovali podklad pro zámko-
vou dlažbu. My jsme uklidili v garáži a skladě, smetli 
listí a větve ze střechy altánku a rumovky a umyli 
výjezdové auto.  

 
hned po brigádě jsme vyjeli na naši poslední sou-

těž sezóny do Ubla. jeli jsme jen se staršími, kteří po 
skvělém útoku získali 2. místo z 16 družstev starších 
žáků. navíc se nám podařilo dosáhnout na náš his-
toricky nejrychlejší čas jednoho proudu, a to 12:29. 
Touto soutěží se s mladými hasiči definitivně rozlou-
čili všichni kluci z a týmu, kteří letos dosáhli 15 let. 
příští rok nastoupí za muže v soutěžích dospělých.   

ani v zimě nebudeme zahálet, a tak jsme začát-
kem října zahájili zimní přípravu, která probíhá na 
sále zbrojnice jednou za 14 dní.  

 
 v této sezóně jsme se zúčastnili s týmem starších 

20 soutěží. družstvo mladších žáků při své premié-
rové sezóně absolvovalo soutěží celkem 5. kromě 
mnoha pohárů a sladkých odměn jsme zažili spous-
tu veselých a napínavých okamžiků, které nás po-
souvají k lepším výsledkům a k hasičskému sportu 
jednoznačně patří.

Robert Chmela

hasIČI Paseky
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Úryvky z historie naší obce
Ještě o životě starých Pasekářů

v minulém čísle zpravodaje jsem za-
znamenal několik vzpomínek své babič-
ky ze života pasekářů na oslném. jsem 
rád, že jsem tento rozhovor ještě stihl a 
mohl se o něj podělit s pravidelnými čte-
náři těchto stránek, protože krátce poté 
nás babička opustila a další povídání s ní 
již bohužel nebude možné. protože však 
řada jejích vrstevníků své vzpomínky 
před lety sepsala, jsou součástí tzv. „sou-
sedíkovy kroniky“ a ne vše zde zatím 
bylo zveřejněno, bude jistě pro mnohé 
zajímavé zmínit i některé další úryvky.

Mnoho zajímavostí, dnes již jakoby 
z jiného světa, se dozvídáme ze zápisků 
antonie ondrouškové, rozené Mrazíko-
vé. kupříkladu, jak probíhala hygiena 
ještě v první polovině minulého století: 
„neměli jsme koupelnu. když jsme byli 
malí, koupala nás maminka v dřevěném 
škopku. rodiče se během týdne umýva-
li ve velkém lavoru zasunutém ve větší 
židli s dřevěným poklopem. později 
koupili velkou plechovou pozinkovanou 
vanu, kterou jsme vždy v sobotu přines-
li do kuchyně, maminka ohřála velký 
hrnec vody a všichni jsme se postupně 
vykoupali. záchod jsme měli přes dvůr 
u  chléva. spávali jsme všichni čtyři v 
manželských postelích. až byl bratr vět-
ší, koupili mu otoman. v posteli jsme 
měli slamníky, ve kterých jsme dvakrát 
ročně měnili slámu, kterou jsme mlátili 
pomocí cepů, aby sláma zůstala rovná.“ 

josef sousedík zase vzpomínal na 
elektrifikaci pasek, tuto významnou 
událost, která zásadně ovlivnila životní 
styl místních obyvatel: „V letech 1943-5 
se na Pasekách začíná budovat elektrifi-
kace chalup. Každý, kdo chtěl do chalupy 
přípojku, musel vykopat určitý počet jam 
pro elektrické sloupy. Stavění sloupů se zú-
častňovali všichni, vše se provádělo ručně 
pomocí žebřů a žerdí. Po postavení sloupů 
se tahaly dráty za pomoci koňské síly. Kůň 
tahal dráty kolem sloupů. Nahazování 
drátů na sloup zase ručně pomocí žerdí. 
Rozvod elektřiny po chalupě a připoje-
ní k síti prováděla firma ze Vsetína. První 
pomocník elektrifikace bylo světlo. Pocity 
byly úžasné, zvláště při dlouhých zimních 
večerech, kdy se mohlo číst, psát a praco-
vat. Oproti petrolejové lampě to byla ob-
rovská změna. Život v chalupách se změ-

nil k nepoznání. Významná úspora času a 
ruční práce. Elektrický motor nahradil ruč-
ní řezání slámy, dřeva i žehlení prádla, kde 
se do té doby používala těžká žehlička, 
která se nahřívala na sporáku nebo star-
ší typ, do kterého se nasypalo žhavé uhlí. 
Tento způsob byl poměrně nebezpečný 
kvůli otravě oxidem uhelnatým.“

lidé bývali velmi zruční, například 
i  v  přípravě polního nářadí. pokud by 
se údržba zanedbala, hospodář by sám 
sobě zbytečně přidával námahy: „Kosa, 
to byl velmi důležitý prostředek, neboť se 
vysékala kdejaká mez, žleb a tráva na kr-
mení dobytka. Umět zacházet s kosou a 
nenadřít se, naklepání kosy, naražení na 
kosisko a obrousit kosu kamínkem, tak to 
byl kumšt. Kamínek byl namočený ve vodě 
s octem. Naklepat kosu, to byla a pořád 
dodnes je odborná práce a musí se učit. 
Kdo si neuměl nakut kosu a pořádně ji na-
razit na kosisko ve správném úhlu, tak ten 
se při práci nadřel. O pracích při hospodář-
ství by se dalo hodně napsat, ale ten, kdo 
to neprožil, tomu ani neuvěří.“

i rození dětí bylo významnou událos-
tí. zajímavě vzpomínky svých rodičů 
sepsala antonie ondroušková: „Tatínek 
mi vyprávěl, že když jsem se měla narodit, 
bylo tehdy velké náledí. Porodní babka by-
dlela na Klečůvce a tatínek pro ni šel, jak 
jinak, pěšky. Babka byla prý dost při těle 
a strašně se jí to klouzalo. Tatínek ji musel 
celou cestu tlačit do zad. Přišli právě včas. 
Když jsem se bez problémů narodila, bab-
ka se občerstvila několika panáky slivovi-
ce. Pak ji musel zase tatínek zavést domů. 
Cesta prý byla ještě horší, protože se celou 
svou vahou opírala o tatínka. Tatínek teh-
dy v takovém počasí ušel víc než 20 kilo-
metrů, byl ale šťastný, že ke svému synovi 
mu přibyla dcera.“

Těžká doba byla za války, kdy oby-
vatelstvo trápil nedostatek potravin 
a v  hospodářstvích bylo nutno vyžít z 
toho mála, co zbylo: „V sušírně u Sousedí-
ků jsme mleli obilí. Mezi dvěma kameny se 
nahrubo drtilo točením. Maminka z této 
černé mouky zadělala na chleba, který 
v troubě pekla. Velmi nám všem chutnal, 
zvláště když byl ještě teplý. Zapíjeli jsme 
ho čerstvě nadojeným kravským mlékem 
nebo podmáslím. Vyráběli jsme si más-
lo doma. Mléko jsme odstředili – oddělili 

jsme od mléka smetanu. Tu jsme ve sklepě 
střádali třeba celý týden, pak jsme ji v má-
selnici změnili na máslo a podmáslí. Od-
středěným mlékem jsme částečně krmili 
prase a ostatní jsme nechali srazit v teple 
na kyšku a z té se v teple utvořil tvaroh. 
Zbyla syrovátka. Ta se dávala praseti, ale 
dala se i pít. Když byla válka, chovali jsme 
prase na černo. Z obce chodili vždy sepi-
sovat, jaká zvířata chováme. Nahlédli do 
chléva, máme-li jen jednu krávu, spočítali 
slepice. Prase jsme zamlčeli. Měli jsme ho 
schované v králíkárně, bylo ještě malé. Jen 
jsme trnuli, aby nezakviklo. Kdyby na to 
přišel německý úředník, špatně by to do-
padlo.“

zajímavé jsou také zmínky o domácím 
léčení nemocí a nejrůznějších neduhů: 
„I když lidé byli zdravější, také občas one-
mocněli. Doktorů nebylo a když ano, tak 
daleko a nebylo peněz k jejich zaplacení. 
Když už byl doktor nezbytně nutný, platilo 
se tím, co bylo – vejce, máslo, uzené maso, 
slivovice. Co nás děcka nejvíce trápilo, byl 
kašel, nachlazení, horečka a bolení v krku. 
Na nachlazení se používal lipový čaj s me-
dem a nohy položené do horké vody. Na 
horečky byly studené zábaly do prostěra-
dla a tak se muselo vydržet dvě hodiny. 
To byl děs a hrůza. Na bolest v krku se na-
strouhal syrový brambor do hadry, přiložil 
se na krk a nechal zapařit. Tento proces se 
několikrát opakoval i při horečkách, než 
nemoc ustoupila. Různých drobných po-
ranění typu skoplý palec (neboť se vesměs 
chodilo bosky), poranění rukou, nohou, 
škrábance, pořezání o sklo či ostrý kámen 
jsme si ani nevšímali. Když už to muselo 
být, tak se na ránu přiložil list psího ja-
zýčku (jitrocel) a ovázalo se to hadrem. 
Dřívějším hodně nebezpečným avšak vel-
mi rozšířeným způsobem léčení ran bylo 
jejich počůrání, prý se rána musí vypálit. 
Dále na vysoké horečky se dávaly na ruce 
a nohy zábaly ze syrového zelí či kyšky, což 
poměrně dobře sráželo teplotu. Teplomě-
ru nebylo a výše teploty se odhadovala 
přikládáním ruky na čelo či tvář. Pro nás 
děcka byla nemoc nejhorší věc. Museli 
jsme ležet v posteli s různými zábaly. To 
pro nás byly nekonečné hodiny a dny…“

Pavel HURTA
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svozy odPadů v roce 2022 Qr kód vás přesměruje na internetové stránky 
obce na informace o aktuálních svozech odpadu

sMĚsnÝ 
koMUnální 
odpad

5. 1. 19. 1. 2. 2. 16. 2. 2. 3. 16. 3. 30. 3. 13. 4. 27. 4.

11. 5. 25. 5. 8. 6. 22. 6. 6. 7. 20. 7.  3. 8. 17. 8. 31. 8.

14. 9. 28. 9. 12. 10. 26. 10. 9. 11. 23. 11. 7. 12. 21. 12.

svoz 1× za 2 týdny ve sTŘedu

sáČkový 
svoz 
plasTů

3. 1. 31. 1. 28. 2. 28. 3. 25. 4. 23. 5. 20. 6. 18. 7. 15. 8.

12. 9. 10. 10. 7. 11. 5. 12. 1× měsíČně - svoz plastů v letošním roce ve vybraná Pondělí

sáČkový 
svoz 
papírU

27. 1. 24. 3. 19. 5. 14. 7. 8. 9. 3. 11. 29. 12.

1× za 2 měsíce - svoz papíru v letošním roce ve vybrané ČTvrTky

Mobilní svozy 16. 4. 11. 6. 3. 9. 29. 10.

nebezpečný odpad 16. 4. 3. 9.

sMĚsnÝ 
odpad
svoz 1× za 14 
dnů - nedo-
sTuPná mísTa

14. 1. 28. 1. 11. 2. 25. 2. 11. 3. 25. 3. 8. 4. 23. 4. - sobota 6. 5.

20. 5. 3. 6. 17. 6. 1. 7. 15. 7. 29. 7.  12. 8. 26. 8. 9. 9.

23. 9. 7. 10. 21. 10. 4. 11. 18. 11. 2. 12. 16. 12. 30. 12.

anna bližňáková 96 let
věra slováková 91 let
božena steidlová 90 let
ivan perútka 85 let
anna hlavičková 85 let
Marie Thurnerová 80 let

Miroslav pištěk 70 let
jaroslava hašpicová 70 let
jan slováček 70 let
vlastislav Švrček 65 let
emílie Ševčíková 65 let
hana Marková 65 let

jubIlanTI v naší obcI záŘí - Říjen 2022

všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

vážení občané,

k 30. 9. 2022 skončilo období pro vyhodnocení 
třídění odpadů a slev na poplatku pro příští rok, 
tzv. Mesoh rok. prosíme o kontrolu, zda jsou 
všechny údaje na vašem odpadovém účtu správ-
né. případné změny, doplnění chybějících svozů 
apod. lze uplatňovat do 30.11.2022 na emailu 
burianova.isnot@gmail.com, aby se předešlo 
případným nedorozuměním při platbě poplatku 
za odpady. při jakémkoliv problému vždy prosím 
uveďte vaše ids (id stanoviště), případně adresu 
stanoviště.

Na co je dobré se zaměřit?
1) zkontrolujte si prosím v inventuře stanoviš-

tě, zda máte uvedeny všechny osoby a zda všech-
ny údaje jsou správné.

2) U domácností, které mají málo odpadů 
k  třídění, se vyplatí vyplnit odpadový dotazník 
a uvést v něm způsoby, jakými v dané domácnos-
ti dochází ke snižování produkce odpadů. díky 
tomu systém začne sledovat poměr mezi ob-
slouženým objemem nádob a pytlů u tříděného 
a u směsného odpadu. 

3) na nástěnce nebo v hodnocení stanoviště je 
vhodné si zkontrolovat, zda máte načtené všech-

ny svezené pytle či popelnice. v případě potřeby 
doplnění záznamu je možné se obrátit na e-mail 
burianova.isnoit@gmail.com. 

Jak se přihlásit do odpadového účtu?
do odpadového úču se můžete přihlásit pro-

střednictvím webu www.mojeodpadky.cz a po-
mocí přihlašovacích údajů (loGin, heslo – tyto 
údaje naleznete na archu s čárovými kódy).

Upozorňujeme, že možnost uplatnit jakoukoliv 
reklamaci končí 30. 11. 2022.

S pozdravem kolektiv NAŠE ODPADKY

vyhodnocení sysTému TŘídění odPadů
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placená inzerce
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